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Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali, Hallituskatu 12

Käsitellyt asiat

§ 20 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

§ 21 Pöytäkirjan tarkastus

§ 22 Hallintosäännön 15 §:n väliaikainen muuttaminen

§ 23 Kansainvälisten asioiden koordinaattorin viran perustaminen

§ 24 Isokatava 74. kaupunginosa (osa). asemakaavan kumoaminen 609 1764

§ 25 Eroanomus tarkastuslautakunnan varajäsenen tehtävästä, Ilari Koivula

§ 26 Eroilmoitus luottamustoimista, Liisa Rampa

§ 27 Höyryjyrä, valtuustoaloite, valtuutettu Markku Tanttinen

§ 28
Porilaisille olympiamitalisteille reliefi, valtuustoaloite, varavaltuutettu Helvi 
Walli

§ 29
Ruosniemen pyörätiet kuntoon, valtuustoaloite, Porin Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-Petteri Pajukoski

§ 30

Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille 
opiskeluarjen sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä 
tulosten pohjalta, valtuustoaloite, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Reetta Vähätalo-Amhdak

§ 31
Nepsy-osaamisen lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Tiina 
Puska

Lisäpykälät

§ 32
Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon, 
valtuustoaloite, valtuutettu Hanna Raitakari

§ 33
Rakentaminen sujuvammaksi kaupungin kaava-alueen ulkopuolella, 
valtuustoaloite, valtuutettu Viliina Välimäki

§ 34

Selvitys Porin kaupungissa olevien, asukkaiden hyvinvointiin liittyvien, 
yhdistysten toimintaedellytysten säilyttämisestä, valtuustoaloite, 
Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja 
valtuutettu Milka Tommila

§ 35
Sydänturvallisuuden parantaminen Porissa, valtuustoaloite, valtuutettu 
Tuomas Koivisto

§ 36
Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa, valtuustoaloite, 
valtuutettu Heidi Sakari
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Mari Kaunistola, puheenjohtaja
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Timo Aro
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Sanna Grönmark
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Jussi Ihamäki
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Marketta Juntunen
Jaakko Jäntti
Juha Kantola
Bia Kaski
Sampsa Kataja
Krista Kiuru
Antero Kivelä
Anttivesa Knuuttila
Tuomas Koivisto
Simo Korpela
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Neea Kähkönen
Christa Lahto
Arja Laulainen
Antti Lehtonen, varajäsen
Martti Lundén
Ismo Läntinen
Sonja Myllykoski
Ari Nordström
Arto Nurmi
Marianne Ostamo
Jani-Petteri Pajukoski
Mikko Pakkasela
Nelly Pitkänen
Laura Pullinen
Tiina Puska
Hanna Raitakari
Kaarina Ranne
Mikael Ropo
Heidi Sakari
Anssi Salmi
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Heikki Santavuo
Hanna Sinisalmi
Sini Solala, varajäsen
Tiina Stenman
Markku Tanttinen
Milka Tommila
Niko Viinamäki
Reetta Vähätalo-Amhdak
Erno Välimäki
Matti Välimäki
Viliina Välimäki

Muut saapuvilla olleet
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, sihteeri
Päivi Alho
Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
Timo Jauhiainen, Henkilöstöjohtaja
Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja
Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja
Jouni Lampinen, rahoitusjohtaja
Pauliina Mäenpää, Johtava juristi
Kari Nummi, controller, talousyksikkö
Noa Stenros
Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö
Marjut Vähänen, vs. viestintäjohtaja

Poissa
Petri Huru, 2. varapuheenjohtaja
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Emmastiina Hesso
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
Etta Peltola
Mika Tuhkanen

Allekirjoitukset

Mari Kaunistola
Puheenjohtaja

Johanna Jokelainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

02.03.2023 02.03.2023
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Raisa Ranta
 

Martti Lundén
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 3.3.2023 alkaen.

Johanna Jokelainen
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§ 20
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Todetaan estyneet valtuutetut ja heidän tilalleen kutsutut varajäsenet, minkä jälkeen 
suoritetaan nimenhuuto.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 22.2.2023. Lisäksi 
kutsu esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu:                 Kutsuttu varajäsen:

Mika Tuhkanen                       Sini Solala

Petri Huru                                Antti Lehtonen

Emmastiina Hesso                  Jari Hakala

Etta Peltola                              Tarja Grönblom

Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.
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§ 21
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Raisa Ranta ja Martti Lundén (varalla Marianne 
Ostamo).

Pöytäkirja tarkastetaan 2.3.2023.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Raisa Ranta ja Martti Lundén (varalla Marianne 
Ostamo).

Pöytäkirja tarkastetaan 2.3.2023.
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Kaupunginhallitus, § 82,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 22, 27.02.2023

§ 22
Hallintosäännön 15 §:n väliaikainen muuttaminen

PRIDno-2021-3069

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 82

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Voimassa oleva hallintosääntö

Voimassa olevan hallintosäännön 15 §:n mukaan kaupunginjohtaja vastaa 
kaupunginhallituksen toimialan toiminnasta sekä johtaa ja kehittää kaupungin 
toimintaa kaupunginhallituksen alaisuudessa. Kaupunginjohtajan sijaisena 
kaupunginjohtajan ollessa poissa tai esteellinen toimii ensisijaisesti elinvoima- ja 
ympäristötoimialan toimialajohtaja ja toissijaisesti konsernipalvelut-esikunnan talous- 
ja hallintojohtaja.

Kaupunginjohtaja Lauri Inna aloittaa tehtävässään 1. maaliskuuta 2023. Samaan 
aikaan rahoitusjohtaja Jouni Lampinen siirtyy kaupungin tytäryhtiön Porin YH-Asunnot 
Oy:n toimitusjohtajaksi. Kaupunginjohdon siirtymäajasta on tehty ratkaisuehdotus.

Ratkaisuehdotuksen yhtenä esityksenä on, että kaupunginjohtajan tehtävää 
väliaikaisesti hoitanut Lauri Kilkku toimisi kaupunginjohtajan ensimmäisenä sijaisena 
vuoden 2023 loppuun asti.

Tämän takia hallintosäännön 15 § esitetään muutettavaksi seuraavasti:

”15 § Kaupunginjohtaja

Kaupunginjohtaja vastaa kaupunginhallituksen toimialan toiminnasta sekä johtaa ja 
kehittää kaupungin toimintaa kaupunginhallituksen alaisuudessa.

Kaupunginjohtajan sijaisena kaupunginjohtajan ollessa poissa tai esteellinen toimii 
ensisijaisesti  ja toissijaisesti konsernipalvelut-esikunnan talous- ja vt. rahoitusjohtaja
hallintojohtaja.”

Muutos on väliaikainen ja on voimassa vuoden 2023 loppuun asti.

Hallintosäännön muutoksesta päättää kuntalain 14 §:n perusteella valtuusto.

Ehdotus
Esittelijä: Arja Laulainen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää muuttaa hallintosäännön 15 §:n seuraavasti:

”15 § Kaupunginjohtaja
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Kaupunginjohtaja vastaa kaupunginhallituksen toimialan toiminnasta sekä johtaa ja 
kehittää kaupungin toimintaa kaupunginhallituksen alaisuudessa.

Kaupunginjohtajan sijaisena kaupunginjohtajan ollessa poissa tai esteellinen toimii 
ensisijaisesti vt. rahoitusjohtaja ja toissijaisesti konsernipalvelut-esikunnan talous- ja 
hallintojohtaja.”

Muutos on väliaikainen ja on voimassa vuoden 2023 loppuun asti.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_______________________

Merkitään, että Petri Huru saapui tämän asian käsittelyn aikana kello 15.24.

Merkitään, että Lauri Kilkku poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn ajaksi.

Esteellisyys
Lauri Kilkku

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 22

Liitteet
1 Voimassa oleva hallintosääntö

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 82.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää muuttaa hallintosäännön 15 §:n seuraavasti:

”15 § Kaupunginjohtaja

Kaupunginjohtaja vastaa kaupunginhallituksen toimialan toiminnasta sekä johtaa ja 
kehittää kaupungin toimintaa kaupunginhallituksen alaisuudessa.

Kaupunginjohtajan sijaisena kaupunginjohtajan ollessa poissa tai esteellinen toimii 
ensisijaisesti vt. rahoitusjohtaja ja toissijaisesti konsernipalvelut-esikunnan talous- ja 
hallintojohtaja.”

Muutos on väliaikainen ja on voimassa vuoden 2023 loppuun asti.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Lauri Kilkku
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Kaupunginhallitus, § 83,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 23, 27.02.2023

§ 23
Kansainvälisten asioiden koordinaattorin viran perustaminen

PRIDno-2023-381

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 83

Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Jauhiainen
timo.jauhiainen@pori.fi
Henkilöstöjohtaja

Kaupunginvaltuusto perusti 19.9.2022 § 134 hallintosäännön muutosten yhteydessä 
strategia- ja hyvinvointiyksikön konsernipalvelut-esikuntayksikköön. Strategia- ja 
hyvinvointiyksikön tehtäviin kuuluu kotouttamistyön koordinaatio.

Kansainvälisten asioiden koordinaattorina aloitti 8.1.2023 Niina Hyytinen. Sen hetken 
tietojen mukaisesti tehtävän suorittamiseen riitti toistaiseksi voimassa oleva työsuhde. 
Tammikuussa tieto kuitenkin tarkentui Satakunnan ELY-keskuksen kautta niin, että 
tehtävän suorittamiseen vaaditaankin virkasuhde.

Virkaa edellyttää erityisesti kansainvälisten asioiden koordinaattorin tehtäviin 
olennaisesti kuuluva asiakkaiden henkilökohtaisten kotoutumissuunnitelmien 
laatiminen. Tässä yhteydessä käytetään julkista valtaa.

Porin kaupungin hallintosäännön 44 §:n mukaan henkilö voidaan ottaa 
virkasuhteeseen ilman hakumenettelyä, kun työsuhde on muutettava virkasuhteeksi 
työntekijän tehtäviin kuuluvan julkisen vallan käytön vuoksi. Tällaisessa tapauksessa 
on mahdollista siirtää vakinainen kelpoisuusehdot täyttävä työntekijä 
suostumuksellaan virkasuhteeseen.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus saattaa kaupunginvaltuustolle päätettäväksi, että strategia- ja 
hyvinvointiyksikköön perustetaan kansainvälisten asioiden koordinaattorin virka 
1.3.2023 lukien.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 23

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 83.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.
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Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että strategia- ja hyvinvointiyksikköön perustetaan 
kansainvälisten asioiden koordinaattorin virka 1.3.2023 lukien.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
HR-yksikön palvelussuhdetiimi
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Kaupunginhallitus, § 639,31.10.2022
Kaupunginhallitus, § 80,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 24, 27.02.2023

§ 24
Isokatava 74. kaupunginosa (osa). asemakaavan kumoaminen 609 1764

PRIDno-2022-981

Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 639

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Kahelin
harri.kahelin@pori.fi
Kaavoitusarkkitehti

Liitteet
1 609 1764 ehdotus
2 1764 selostus
3 1764 OAS
4 Asemakaavan seurantalomake
5 609 1764 ajantasa-asemakaava
6 Maakuntakaava ja vaihemaakuntakaavat 1 ja 2 - ote
7 Reposaari-Tahkoluoto-Lampaluoto-Ämttöö osayleiskaavaote
8 609 334 Asemakaavaote

Kumottavan asemakaavan alue sijoittuu Isokatavan kaupunginosaan. Alue sijaitsee 
noin 25 km kaupungin keskustasta Reposaaren Maantien pohjoispuolella. 
Kumottavan kaava-alueen pinta-ala on noin 3,9 ha.

Asemakaavan AS 334 kumoaminen liittyy osaltaan rautatietasoristeysten 
turvallisuuden parantamiseen Iso-Katavassa poistamalla Katavantien eritasoliittymä. 
Asemakaavan kumoamisen tavoitteena on mahdollistaa tiehankkeen 
suunnittelunmukainen toteuttaminen Killantien, Katavantien ja Kappelintien tiloille ja 
tonteille Taukotien kautta. Rautatietasoristeyksen poistaminen käsitellään 
kaavamuutoksella 609 1760.

Kaava-alue on pääosin kaupungin omistuksessa ja asemakaavan kumoaminen on 
käynnistetty kaupungin Väyläviraston toimesta.

Vanhentuneen asemakaavan kumoamisella mahdollistetaan tulevan kaavamuutoksen 
tiehankkeen suunnitelmien mukainen toteuttaminen, joka liittyy viereisen kaava-
alueen Katavantien poistettavan rautatietasoristeyksen järjestelyihin ja jota käsitellään 
tarkemmin asemakaavamuutoksessa 609 1760. Alueen rakentumista ohjataan 
jatkossa maakuntakaavan pohjalta ja poikkeamismenettelyin, jolloin rakentumisen 
hallinta yhdenmukaistuu muiden vastaavien ranta-alueiden mukaiseksi.

Asemakaavan kumoamisessa kumotaan loma-asuntoalue sekä retkeily- ja 
leiriytymisalue.
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Asemakaavan kumoaminen on kuulutettu vireille 6.4.2022 ja kaavaluonnos sekä 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on ollut nähtävillä 7.-20.4.2022 kaupungin 
verkkosivuilla ja Palvelupiste Porinassa. Kaavaluonnos ja Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelma on lähetetty osallisille kirjeitse.

Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa sekä kaavaluonnosta koskevat mielipiteet on 
voitu esittää nähtävilläolon aikana kaupunkisuunnitteluun suullisesti, kirjallisesti ja 
sähköisesti.

Osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta ei saatu mielipiteitä.

Asemakaavasta saatiin luonnosvaiheen ennakkolausunnot elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta, Varsinais-Suomen ELY-keskukselta, Satakuntaliitolta ja 
Väylävirastolta.

Kaavaluonnoksesta saatiin 2 mielipidettä.

Mielipiteet ja ennakkolausunnot on esitetty tiivistettynä kaavaselostuksessa. 
Mielipiteet ja ennakkolausunnot ovat kokonaisuudessaan nähtävissä kaavan 
asiakirjoissa Porin kaupungin asianhallintajärjestelmässä.

Asemakaavaan ei liity maankäyttösopimuksia.

Asiakirjoihin sisältyy asemakaavakartta ja –selostus.

Luettelo asianosaisista on nähtävissä asiakirjoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää asettaa Isokatavan 74. kaupunginosan (osa) 
kumoamiskaavan 609 1764, päivätty 14.10.2022, nähtäväksi vähintään 30 päivän 
ajaksi ja pyytää siitä lausunnot tekniseltä lautakunnalta, elinvoima- ja 
ympäristölautakunnalta, Satakunnan pelastuslaitokselta, Satakuntaliitolta, Varsinais-
Suomen ELY-keskukselta ja Väylävirastolta, minkä jälkeen asia tuodaan 
kaupunginhallituksen käsittelyyn ja edelleen kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 80

Valmistelijat / lisätiedot:
Harri Kahelin
harri.kahelin@pori.fi
Kaavoitusarkkitehti

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe 1764 kaavakartta 14.10.2022
2 Hyväksymisvaihe 1764 Selostus liitteineen tark. 6.2.2023

Kaupunginhallitus on asettanut Isokatavan 74. kaupunginosan (osa) kumoamiskaavan 
609 1764, päivätty 14.10.2022, nähtäväksi vähintään 30 päivän ajaksi ja pyytänyt siitä 
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lausunnot tekniseltä lautakunnalta, elinvoima- ja ympäristölautakunnalta, Satakunnan 
pelastuslaitokselta, Satakuntaliitolta, Varsinais- Suomen ELY- keskukselta ja 
Väylävirastolta, minkä jälkeen asia tuodaan kaupunginhallituksen käsittelyyn ja 
edelleen kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi.
Asemakaavaehdotus oli nähtävänä 10.11.-9.12.2022 ja siitä saatiin 2 muistutusta ja 2 
lausuntoa. Lausuntojen ja muistutusten perusteella kaavaselostusta on tarkistettu 
6.2.2023 seuraavasti:
•    Sivu 3, kohta 1.3, korjattu teksti ehdotuksen mukaisesti. 
•    Kohta 3.1.4, lisätty karttaan korvaava tieyhteys selkeyttämään suunnittelun tien 
mahdollista linjausta.
•    Päivitetty maanomistuskartta kohtaan 3.1.5.
•    Kohtaan 3.1.3 tehty muutos selventämään asutusasiaa. 

Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa on tarkistettu 6.2.2023 seuraavasti:
•    Kohtaan 5, suunnittelutehtävät ja tavoitteet koskee myös kiinteistöä 13:5.

Kaikki tehdyt muutokset kaavaehdotuksen Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan ja 
selostukseen ovat kokonaisuuden kannalta merkitykseltään vähäisiä, eikä 
asemakaavaa tarvitse asettaa uudelleen nähtäväksi. 
Luettelo asianosaisista on nähtävissä asiakirjoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Isokatavan 74. 
kaupunginosa. Asemakaavan kumoaminen 609 1764, päivätty 14.10.2022, 
hyväksytään.

Pöytäkirja tarkistetaan tämän asian kohdalta kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_____________________

Merkitään, että Sinikka Alenius saapui ennen tämän asian käsittelyä kello 15.20.

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 24

Liitteet
1 Hyväksymisvaihe 1764 kaavakartta 14.10.2022
2 Hyväksymisvaihe 1764 Selostus liitteineen tark. 6.2.2023

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 80.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto päättää, että Isokatavan 74. kaupunginosa. Asemakaavan 
kumoaminen 609 1764, päivätty 14.10.2022, hyväksytään.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Varsinais-Suomen ELY-keskus, kaupungingeodeetti, kaupunkisuunnittelu, Vaasan 
maanmittauslaitos ja Satakuntaliitto.  
Päätös tiedoksi: muut asianosaiset
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus, § 49,30.01.2023
Kaupunginvaltuusto, § 25, 27.02.2023

§ 25
Eroanomus tarkastuslautakunnan varajäsenen tehtävästä, Ilari Koivula

PRIDno-2023-268

Kaupunginhallitus, 30.01.2023, § 49

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Ilari Koivula on jättänyt 19.1.2023 eroanomuksen henkilökohtaisten syiden takia 
tarkastuslautakunnan varajäsenen tehtävästä.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myöntää eron 
valtuutetulle ja varavaltuutetulle.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

myöntää Ilari Koivulalle eron tarkastuslautakunnan varajäsenen tehtävästä
valitsee Ilari Koivulan tilalle tarkastuslautakuntaan varajäsenen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 25

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 30.1.2023 § 49.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää:

myöntää Ilari Koivulalle eron tarkastuslautakunnan varajäsenen tehtävästä
valita Ilari Koivulan tilalle tarkastuslautakuntaan uuden varajäsenen.

Kokouskäsittely
Valtuuston 3. varapuheenjohtaja Raisa Ranta esitti, että tarkastuslautakunnan uudeksi 
varajäseneksi valitaan Antero Kivelä.

Päätös
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto päätti:

myöntää Ilari Koivulalle eron tarkastuslautakunnan varajäsenen tehtävästä
valita Ilari Koivulan tilalle tarkastuslautakuntaan uudeksi varajäseneksi Antero 
Kivelän.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, PoriListat, hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, Aapeli-tuki/käyttäjähallinta, 
ICT-yksikkö/Helpdesk, tarkastustoimi, viestintäyksikkö



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2023 17 ( )63
Kaupunginvaltuusto 27.02.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus, § 94,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 26, 27.02.2023

§ 26
Eroilmoitus luottamustoimista, Liisa Rampa

PRIDno-2023-595

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 94

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liisa Rampa on jättänyt 13.2.2023 eroanomuksen paikkakunnalta muuton takia 
varavaltuutetun ja Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan jäsenen tehtävästä.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myöntää eron 
valtuutetulle ja varavaltuutetulle.

Vaalilain 93.2 §:n mukaan, jos valtuuston toimikauden aikana varavaltuutettujen 
määrä jää vajaaksi, kunnan keskusvaalilautakunnan on valtuuston puheenjohtajan 
pyynnöstä määrättävä uusia varavaltuutettuja kuntalain 17 §:n mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
myöntää kuntalain 70 §:n perusteella Liisa Rampalle eron varavaltuutetun tehtävästä.

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuuston 
puheenjohtaja pyytää keskusvaalilautakuntaa määräämään uuden varavaltuutetun.

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

myöntää Liisa Rampalle eron Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan jäsenen 
tehtävästä
valitsee Liisa Rampan tilalle Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan jäsenen.

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 26

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 94.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää myöntää kuntalain 70 §:n perusteella Liisa Rampalle eron 
varavaltuutetun tehtävästä.

Kaupunginvaltuusto päättää, että kaupunginvaltuuston puheenjohtaja pyytää 
keskusvaalilautakuntaa määräämään uuden varavaltuutetun.

Kaupunginvaltuusto päättää:

myöntää Liisa Rampalle eron Porin Palveluliikelaitoksen johtokunnan jäsenen 
tehtävästä
valita Liisa Rampan tilalle Porin Palveluliikelaitoksen johtokunnan jäsenen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Juha Kantola esitti, että Porin Palveluliikelaitoksen johtokunnan uudeksi 
jäseneksi valitaan Katri Kiljunen.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti myöntää kuntalain 70 §:n perusteella Liisa Rampalle eron 
varavaltuutetun tehtävästä.

Kaupunginvaltuusto päätti, että kaupunginvaltuuston puheenjohtaja pyytää 
keskusvaalilautakuntaa määräämään uuden varavaltuutetun.

Kaupunginvaltuusto päätti:

myöntää Liisa Rampalle eron Porin Palveluliikelaitoksen johtokunnan jäsenen 
tehtävästä
valita Liisa Rampan tilalle Porin Palveluliikelaitoksen johtokunnan jäseneksi Katri 
Kiljusen.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, Porin Palveluliikelaitoksen johtokunta, 
Aapeli-tuki/käyttäjähallinta, ICT-yksikkö/Helpdesk, tarkastustoimi, viestintäyksikkö, 
keskusvaalilautakunta
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 241,15.11.2021
Tekninen lautakunta, § 23,24.01.2023
Kaupunginhallitus, § 75,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 27, 27.02.2023

§ 27
Höyryjyrä, valtuustoaloite, valtuutettu Markku Tanttinen

PRIDno-2021-5383

Kaupunginvaltuusto, 15.11.2021, § 241

Valtuutettu Markku Tanttinen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

”Kuntalain suomin oikeuksin teen valtuustoaloitteen Porin kaupungin omistaman 
lähes 100-vuotta vanhan höyryjyrän asettamiseksi pysyvästi nähtäväksi, johonkin 
kaupungin omistamaan turvalliseen paikkaan.

Asian taustaa:

Höyrykäyttöinen jyrä hankittiin Saksasta Poriin (v 1926) sillan pengerrystöitä varten. 
Sen jälkeen jyrää käytettiin kaupungin eri puolilla vielä ainakin 1960-luvulla mm. 
Valtakadun pohjustustöissä. Aktiivikauden jälkeen jyrä oli kesän näytteillä 
Hallituskadulla, Satakunnan Museon edessä.

Kun TPK:n toiminnot siirtyivät Karjarannasta Ulasooriin, jyrä ajettiin sen omalla 
höyrykoneella uuteen sijoituspaikkaan, joka oli sadesuojainen katos varikon alueella, 
josta ottamani kuvat.

Korjaamoesimies ”Aaretti” Mäkinen oli Saksassa konemessuilla, jossa messuesitteen 
kansilehdellä oli samankaltaisen koneen kuva. Työpaikalle tultuaan Mäkisen toimesta 
kone entisöitiin ja maalattiin esitteen värein. Suurimmat korjauksetoli sadekaton ja 
korsteenin vaihdot. Jyrä on tälläkin hetkellä ulkonäöllisesti hyvin säilynyt kaunotar ja 
ansaitsee olla kaupunkilaisten nähtävänä, esimerkiksi varikon aitauksessa, lähellä tietä.

Jyrän sijoituspaikkana nykyinen ulkotila on pöyristyttävä. Kone on siirretty pois 
sadekatoksesta ja tämäkään kone säily vuosikymmeniä vaurioitumatta. Kiinnostusta 
sen ostoon on osoittanut aikoinaan helsinkiläiset museoharrastajat.

Samanlaisen koneen näkee Tukholman Olympiastadionin juoksuradan 
rakentamistyöstä tehdystä lyhytfilmissä. Porilainen kone on todella helmi!

Jotta jyrä tulisi esille aloitteen tarkoittamalla tavalla, ei asia vaadi uhrauksia juuri 
nimeksikään. Irtolohkareista rakennettu koroke ja sopiva paikka varikon aitauksen 
sisällä lähellä porttia ja aitaa kelpaa.

Markku Tanttinen

Kaupungivaltuutettu”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 24.01.2023, § 23

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Mika Koski
johanna.jokelainen@pori.fi, mika.koski@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Markku Tanttinen on jättänyt 15.11.2021 valtuustoaloitteen §241, jossa 
esitetään, että 

 "Kuntalain suomin oikeuksin teen valtuustoaloitteen Porin kaupungin omistaman 
lähes 100-vuotta vanhan höyryjyrän asettamiseksi pysyvästi nähtäväksi, johonkin 
kaupungin omistamaan turvalliseen paikkaan.

Asian taustaa:

 Höyrykäyttöinen jyrä hankittiin Saksasta Poriin (v  1926) sillan pengerrystöitä varten. 
Sen jälkeen jyrää käytettiin kaupungin eri puolilla vielä ainakin 1960-luvulla mm. 
Valtakadun pohjustustöissä. Aktiivikauden jälkeen jyrä oli kesän näytteillä 
Hallituskadulla, Satakunnan Museon edessä.

Kun TPK:n toiminnot siirtyivät Karjarannasta Ulasooriin, jyrä ajettiin sen omalla 
höyrykoneella uuteen sijoituspaikkaan, joka oli sadesuojainen katos varikon alueella, 
josta ottamani kuvat.

Korjaamoesimies ”Aaretti” Mäkinen oli Saksassa konemessuilla, jossa messuesitteen 
kansilehdellä oli samankaltaisen koneen kuva. Työpaikalle tultuaan Mäkisen toimesta 
kone entisöitiin ja maalattiin esitteen värein. Suurimmat korjauksetoli sadekaton ja 
korsteenin vaihdot. Jyrä on tälläkin hetkellä ulkonäöllisesti hyvin säilynyt kaunotar ja 
ansaitsee olla kaupunkilaisten nähtävänä, esimerkiksi varikon aitauksessa, lähellä tietä.

Jyrän sijoituspaikkana nykyinen ulkotila on pöyristyttävä. Kone on siirretty pois 
sadekatoksesta ja tämäkään kone säily vuosikymmeniä vaurioitumatta. Kiinnostusta 
sen ostoon on osoittanut aikoinaan helsinkiläiset museoharrastajat.

Samanlaisen koneen näkee Tukholman Olympiastadionin juoksuradan 
rakentamistyöstä tehdystä lyhytfilmissä. Porilainen kone on todella helmi!

Jotta jyrä tulisi esille aloitteen tarkoittamalla tavalla, ei asia vaadi uhrauksia juuri 
nimeksikään. Irtolohkareista rakennettu koroke ja sopiva paikka varikon aitauksen 
sisällä lähellä porttia ja aitaa kelpaa."

 

Teknisen toimialan vastaus valtuustoaloitteeseen

Porilaine-lehdessä 19.2.2021 olleen jyrään liittyvän jutun jälkeen PEAB:sta 
(pohjoismainen yhteiskuntarakentaja) oli logistiikan toimintayksikköön yhteydessä 
PEAB Asfaltin johtoa. He ilmaisivat kiinnostuksensa jyrän kunnostamiseen. 
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Keskustelujen jälkeen on sovittu, että PEAB kunnostaa jyrän pintapuolisesti omalla 
varikollaan maksutta. Jyrä siirrettiin syksyllä 2021 PEABin kustannuksella heidän 
varikolleen Kouvolaan. Kunnostettu jyrä on tarkoitus kesällä 2023 asettaa näytille 
Porin kaupungin teknisen toimialan toimipisteeseen Ulasoorintie 9:n pääportin 
läheisyyteen tehtävälle jalustalle joka on tarkoitus varustaa myös katoksella. Kyseiselle 
alueelle on tarkoitus asentaa samaan aikaan myös aurinkokennoja.

Jyrä jouduttiin aikanaan siirtämään pois katoksesta, jossa se aiemmin oli, koska 
kyseinen avokatos saneerattiin ja tilan tarvetta oli käytössä olevalle kalustolle. 
Toimipisteeseen on siirtynyt vuosien aikana merkittävästi lisää toimintoja joten tilan 
tarve on lisääntynyt myös kaluston osalta.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa edellä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 75

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Satakunnan museon lausunto

Valtuutettu Markku Tanttinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 15.11.2021 § 
241 Höyryjyrä -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
22.11.2021 § 833 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja Satakunnan Museon 
lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 24.1.2023 § 23) 
ovat historiatiedoissa. Satakunnan Museon lausunto on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.
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Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 27

Liitteet
1 Satakunnan museon lausunto

Valtuutettu Markku Tanttinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 15.11.2021 § 
241 Höyryjyrä -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
22.11.2021 § 833 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja Satakunnan Museon 
lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 75.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 24.1.2023 § 23) 
ovat historiatiedoissa. Satakunnan Museon lausunto on liitteenä.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 124,29.08.2022
Sivistyslautakunta, § 284,22.11.2022
Tekninen lautakunta, § 11,10.01.2023
Kaupunginhallitus, § 76,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 28, 27.02.2023

§ 28
Porilaisille olympiamitalisteille reliefi, valtuustoaloite, varavaltuutettu Helvi Walli

PRIDno-2022-4735

Kaupunginvaltuusto, 29.08.2022, § 124

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite

29.8.2022

Porilaisille olympiamitalisteille reliefi

Esitämme, että kaupunki suunnittelee ja hankkii porilaisten olympiamitalistien 
kunniaksi reliefin parhaalle paikalle tulevaan urheilupyhättöön.

 

Porissa 29.8.2022,

Helvi Walli"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 22.11.2022, § 284

Valmistelijat / lisätiedot:
Jyri Träskelin
jyri.traskelin@pori.fi
yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Varavaltuutettu Helvi Walli on jättänyt kaupunginvaltuuston kokouksessa 29.8.2022 
seuraavan valtuustoaloitteen: 

”Porilaisille olympiamitalisteille reliefi 
Esitämme, että kaupunki suunnittelee ja hankkii porilaisten olympiamitalistien 
kunniaksi reliefin parhaalle paikalle tulevaan urheilupyhättöön.” 
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Kulttuuriyksikön päällikkö on vienyt aloitteen julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän 
käsiteltäväksi. Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä käsitteli aloitetta kokouksessaan 
12.9.2022. Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä ja sivistystoimiala pitävät aloitteen 
ideaa kannatettavana. Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä ja sivistystoimiala 
kuitenkin katsovat, että mahdollisen reliefin hankinta tulisi olla kytköksissä uusiin 
liikuntapaikkainvestointeihin tai vanhojen liikuntapaikkojen peruskorjaushankkeisiin. 
Näin voitaisiin reliefin hankinnassa hyödyntää prosenttiperiaatetta. 
 
Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän ja sivistystoimialan näkemyksen mukaan 
mahdollisen reliefiprojektiin tulisi nimetä erillinen työryhmä, joka määrittelisi 
hankittavalle teokselle sijoituspaikan, teoksen reunaehdot sekä organisoisi teoksen 
suunnittelun ja hankintaprosessin. 
 
Lisäksi julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän ja sivistystoimialan kanta on, että 
toteutettavan teoksen olisi hyvä huomioida yleisesti kaikki urheilijat, mukaan lukien 
tulevaisuuden menestyjät. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen yllä esitetyn vastauksen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 10.01.2023, § 11

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Sanna Välimäki
johanna.jokelainen@pori.fi, sanna.valimaki@pori.fi
hallintopäällikkö, infrajohtaminen toimintayksikön esimies

Helvi Walli on valtuustoaloitteessaan 29.8.2022 esittänyt, että kaupunki suunnittelee ja 
hankkii porilaisten olympiamitalistien kunniaksi reliefin parhaalle paikalle tulevaan 
urheilupyhättöön.

Infrajohtaminen on tutkinut aloitteen. Tekninen toimiala suhtautuu julkisen taiteen 
lisäämiseen kaupunkikuvassa ja julkisissa tiloissa myönteisesti ja pitää hyvänä, että 
menestyneitä urheilijoita muistetaan eri tavoin. Tekninen toimiala on käynyt 
vuoropuhelua Julkisen taiteen työryhmän kanssa ja alustavasti linjannut työnjakoa 
julkisen taiteen tuottamisesta ja ylläpidosta Porissa. Kaikissa isommissa 
rakennushankkeissa tulee aina arvioida taideohjelman tarve ja huomioida se 
hankkeen kaikissa vaiheissa. Prosenttiperiaatetta sovelletaan lähtökohtaisesti aina, 
kun se on kokonaisuuden kannalta järkevää ja mahdollista Julkisen taiteen työryhmää 
kuullen. Mahdollisen julkisen taiteen kustannukset arvioidaan investointien 
rahoituksen suunnittelussa ja kustannusarvion laatimisessa ja ne sisällytetään 
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teknisen toimialan budjettiin. Tekninen toimiala voi toimia taidehankkeen 
rahoittajana. Teoksen hankinnasta, suunnittelun ohjauksesta ja käytännön 
toteutuksesta vastaa Julkisen taiteen työryhmä tai sen nimeämä taho.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa valtuustoaloitteessen yllä mainitun vastauksen.      

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 76

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 29.8.2022 § 
123 Porilaisille olympiamitalisteille reliefi -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
kokouksessaan 5.9.2022 § 509 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 21.11.2022 § 284 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 10.1.2023 § 11) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 28

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 29.8.2022 § 
124 Porilaisille olympiamitalisteille reliefi -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
kokouksessaan 5.9.2022 § 509 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 76.
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Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 22.11.2022 § 284 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 10.1.2023 § 11) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 193,14.11.2022
Tekninen lautakunta, § 22,24.01.2023
Sivistyslautakunta, § 14,31.01.2023
Kaupunginhallitus, § 77,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 29, 27.02.2023

§ 29
Ruosniemen pyörätiet kuntoon, valtuustoaloite, Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-Petteri Pajukoski

PRIDno-2022-6193

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 193

Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-
Petteri Pajukoski jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTO ALOITE

RUOSNIEMEN PYÖRÄTIET KUNTOON

Ruosniemen koululaiset ovat saamassa uuden terveen koulun niin on myös 
perusteltua saattaa alueen pyörätiet myös asianmukaiseen kuntoon.

Ruosniementie koko osuudelta tarvitsee uuden pinnoitteen. Pyörätie on kuoppainen 
sekä halkeilee ja heinä kasvaa läpi asfaltin monin kohdin. Pyörätie tulee pääväyläksi 
alueen koululaisille ja on vaarallinen pienille pyörille ja yleistyneille 
sähköpotkulaudoille ja pyörille. Moni pyöräilijä on jo siirtynyt pyöräilemään 
katuosuudelle.

Sama koskee ruosniemen tieltä lähtevää pohjoisväylän osuutta sekä puolet 
keisariviitantien pyörätietä.

Myös jääräntien pyörätie on huonossa kunnossa ja toejoen lasten koulutie uuteen 
kouluun.

Valtuutetun suomin oikeuksin

Jani-Petteri Pajukoski

Porissa 14.11.2022

Milka Tommila

Virtanen Rami

Mika Aho

Antero Kivelä

Markku Tanttinen

Jaakko Jäntti

Raisa Ranta"

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 24.01.2023, § 22

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Sanna Välimäki
johanna.jokelainen@pori.fi, sanna.valimaki@pori.fi
hallintopäällikkö, infrajohtaminen toimintayksikön esimies

Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-
Petteri Pajukoski jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTO ALOITE

RUOSNIEMEN PYÖRÄTIET KUNTOON

Ruosniemen koululaiset ovat saamassa uuden terveen koulun niin on myös 
perusteltua saattaa alueen pyörätiet myös asianmukaiseen kuntoon.

Ruosniementie koko osuudelta tarvitsee uuden pinnoitteen. Pyörätie on kuoppainen 
sekä halkeilee ja heinä kasvaa läpi asfaltin monin kohdin. Pyörätie tulee pääväyläksi 
alueen koululaisille ja on vaarallinen pienille pyörille ja yleistyneille 
sähköpotkulaudoille ja pyörille. Moni pyöräilijä on jo siirtynyt pyöräilemään 
katuosuudelle.

Sama koskee ruosniemen tieltä lähtevää pohjoisväylän osuutta sekä puolet 
keisariviitantien pyörätietä.

Myös jääräntien pyörätie on huonossa kunnossa ja toejoen lasten koulutie uuteen 
kouluun.

Valtuutetun suomin oikeuksin

Jani-Petteri Pajukoski

Porissa 14.11.2022

Milka Tommila

Virtanen Rami

Mika Aho

Antero Kivelä

Markku Tanttinen

Jaakko Jäntti

Raisa Ranta"
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Infrajohtaminen on tutkinut aloitteen. Kaikkiaan Porissa on pyöräteitä tällä hetkellä 
noin 350 km. Vuonna 2019 tehtiin katuverkon kuntokartoitus, jossa tutkittiin myös 
jalankulku- ja pyöräteiden kunto sekä tehtiin korjausvelkalaskelma. Tutkimuksessa 
todettiin, että 28 % (noin 80 km) jalankulku- ja pyöräteistä kuuluu kuntoluokkaan 
huono tai erittäin huono. Jalankulku- ja pyöräteitä on perusparannettu vuodesta 2018 
lähtien. Pohjois-Porin alueelta on kunnostettu esimerkiksi osuudet Toejoenpuistikon 
ja Pappilanpuistikon jalankulku- ja pyöräteistä. Perusparannuksessa väylän 
rakennekerrokset uusitaan kokonaan vastaamaan nykyisin käytettäviä 
suunnitteluohjeita. Pelkällä uudelleenpäällystyksellä voidaan perusparannusta siirtää 
muutamalla vuodella eteenpäin, mutta toisaalta erittäin huonokuntoisia osuuksia ei 
kannata uudelleenpäällystää, koska väylän kantavuus ei ole riittävä ja päällyste 
vaurioituu nopeasti uudelleen. Jalankulku- ja pyöräteiden perusparannuksista on 
laadittu pitkän tähtäimen suunnitelma vuosille 2020-2030.       

Ruosniementie on pituudeltaan noin 4,2 km ja sen yhteydessä on koko matkalla 
jalankulku- ja pyörätie. Ruosniementiellä huonokuntoisia ja erittäin huonokuntoisia 
osuuksia on väleillä Kansakoulunkatu-Vanhakatu (290 m), Lepakkotie-Kotkantie (250 
m), Kirjosiivenkuja-Aukeentie (230 m) sekä Koillisväylä-Liitostie (285 m). Kiireisimmäksi 
näistä on luokiteltu väli Lepakkotie-Kotkantie, jonka perusparannuksen suunnittelu on 
ohjelmoitu vuodelle 2024 ja rakentaminen vuodelle 2026. Muilta osin Ruosniementien 
jalankulku- ja pyörätie kuuluu pääosin kuntoluokkaan hyvä tai tyydyttävä.

Pohjoisväylä välillä Ruosniementie-Keisarinviitantie on noin 400 m pitkä. 
Ruosniementien ja Apollontien välinen osuus kuuluu kuntoluokkaan huono ja erittäin 
huono. Pitkän tähtäimen suunnitelmassa perusparannuksen suunnittelu on 
ohjelmoitu vuodelle 2028 ja rakentaminen vuodelle 2030, mitä voidaan yrittää 
aikaistaa investointisuunnitelman laatimisen yhteydessä.  

Keisarinviitantie on pituudeltaan noin 890 metriä ja sen jalankulku- ja pyörätie kuuluu 
pääosin kuntoluokkaan erittäin huono. Siitä on uudelleenpäällystetty 
Pappilanpuistikon suunnasta noin 420 metriä vuonna 2021. Päällysteen kuntoa 
tarkkaillaan. Loppuosuuden perusparannuksen suunnittelu on alustavasti ohjelmoitu 
vuodelle 2025 ja rakentaminen vuodelle 2027.   

Jääräntie on pituudeltaan noin 700 m. Yli puolet jalankulku- ja pyörätiestä 
(Pappilanpuistikon ja Tammihäräntien välinen osuus) kuuluu kuntoluokkaan erittäin 
huono ja loput kuntoluokkaan tyydyttävä tai huono. Investointisuunnitelmassa 
Pappilanpuistikon ja Tammihäräntien välisen osuuden perusparannuksen suunnittelu 
on ohjelmoitu vuodelle 2024 ja rakentaminen vuodelle 2025. Perusparannuksen 
suunnittelun yhteydessä on pohdittava myös pysäköinnin järjestäminen. Lisäksi on 
syytä harkita jalankulku- ja pyörätien perusparantamista sen koko pituudelta.

Muut kuin huonoksi tai erittäin huonoksi luokitellut osuudet voidaan määrärahojen 
puitteissa ottaa uudelleenpäällystysohjelmaan kausille 2023-25, mikäli niiden 
kantavuus on riittävä. Kantavuustutkimukset tehdään keväällä 2023. Laskennallisesti 
kevyen liikenteen väylien uudelleenpäällystys maksaa tämän hetkisen arvion mukaan 
noin 5,7 €/m2. Päällysteen hintoihin vaikuttavat kuitenkin monet epävarmuustekijät. 
Kaikkien esitettyjen osuuksien uudelleenpäällystys maksaisi tämänhetkisen tiedon 
mukaan hieman yli 100 000 €.     



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2023 30 ( )63
Kaupunginvaltuusto 27.02.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Porin kaupunki haluaa edistää ja kannustaa koululaisia liikkumaan kouluun jalan ja 
pyörällä. Pohjois-Porin monitoimitalon ympäristön infran suunnittelussa on 
panostettu erityisesti turvallisiin jalankulku- ja pyöräilyolosuhteisiin. Pohjoisväylän, 
Pappilanpuistikon ja Koillistuulentien rakentamisen yhteydessä rakentuu 3 km uutta, 
korkeatasoista jalankulku- ja pyörätietä sekä kaksi kevyen liikenteen alikulkua, joten 
koululaisille tulee olemaan turvalliset kävely- ja pyöräilyreitit niin etelästä, idästä, 
pohjoisesta kuin lännestäkin. Myös monitoimitalon pihasuunnittelussa on panostettu 
erityisesti pyöräpysäköinnin järjestämiseen sekä turvallisiin kulkuyhteyksiin jalan ja 
pyörällä.      

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa aloitteeseen yllä mainitun vastauksen.      

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 31.01.2023, § 14

Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistystoimiala näkee tärkeänä kevyenliikenteenväylien turvallisuuden. Työ- ja 
koulumatkojen kulkeminen kävellen tai polkupyörällä tukee mm. kaupungin 
hiilineutraaliustavoitteita ja edesauttaa fyysisen kunnon ylläpitämistä ja parantamista, 
mikä on mm. MOVE!-mittaustulosten valossa tärkeää. Hyötymatkojen taittamisen 
ohella kevyenliikenteenväylät toimivat alustoina monenlaiselle liikunnalle.

Suuri osa Pohjoisväylän koulun oppilaista asuu sellaisen matkan päässä uudesta 
monitoimitalosta, että koulumatkan kulkeminen kävellen tai pyöräillen on järkevää. 
Lisäksi rakennuksessa asioi eri ikäisiä ihmisiä mm. kirjastopalveluiden vuoksi. On 
hienoa, että alueen kevyenliikenteen väylien turvallisuuteen on kiinnitetty huomiota 
mm. alikulkujen muodossa. Vanhojen väylien turvallisuudesta huolehtiminen on 
toimialan näkemyksen mukaan tärkeää, mikä tarkoittaa pinnoitteen hyvää kuntoa, 
toimivaa valaistusta, mahdollisten  näkymäesteiden poistamista ja risteysalueiden 
selkeyttä etenkin lasten näkökulmasta tarkasteltuna.  

Sivistystoimialalla ei ole asiantuntijuutta arvioida väylien kuntoa, vaan asia kuuluu 
teknisen toimialan vastuulle. Sivistystoimialan tiedon mukaan teknisellä toimialalla on 
tarkka tieto (Ruosniemen alueen) pyöräteiden kunnosta ja aikataulu niiden 
kunnostamisesta. Sivistystoimiala pitää tärkeänä huolehtia sekä Ruosniemen alueen 
että koko kaupungin osalta kevyenliikenteen väylien kunnosta. Sivistystoimiala 
kannustaa oppilaita, huoltajia ja henkilökuntaa liikkumaan koulu- ja työmatkat 
kävellen tai pyöräillen ja osana kasvatustyötään kouluja kiinnittämään 
liikenneturvallisuusasioihin  erityistä huomiota. Näin tehdään eläväksi Pori 2030 -
strategiaa, jonka mukaan meillä Porissa on Suomen parhaat pyörätiet ja -reitit.
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Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa edellä esitetyn lausunnon valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 77

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-
Petteri Pajukoski jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 193 
Ruosniemen pyörätiet kuntoon -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 14 ja 
tekninen lautakunnan lausunto 24.1.2023 § 22) ovat historiatiedoissa. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

___________________

Merkitään, että Jyrki Levonen saapui tämän asian käsittelyn aikana kello 15.18.

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 29

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-
Petteri Pajukoski jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 193 
Ruosniemen pyörätiet kuntoon -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot.
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Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 77.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 14 ja 
tekninen lautakunnan lausunto 24.1.2023 § 22) ovat historiatiedoissa. 

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 191,14.11.2022
Sivistyslautakunta, § 17,31.01.2023
Kaupunginhallitus, § 78,13.02.2023
Kaupunginvaltuusto, § 30, 27.02.2023

§ 30
Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen 
sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta, 
valtuustoaloite, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak

PRIDno-2022-6190

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 191

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittava valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak 
jättivät valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen 
sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta.

Porin yhdistettiin perustellusti kaksi lukiota sekä kaksi yläkoulua sivistyslautakunnan 
päätöksellä ja oppilaat aloittivat uuden arkensa Porin lukiossa ja Porin lyseossa tänä 
syksynä. Alkusyksystä ilmi tuli puutteita erityisesti lukiolaisten opiskeluarjen 
sujuvuudessa. Tietojemme mukaan osaan epäkohdista on tehty jo muutoksia ja 
tilanne on edenneet suotuisaan suuntaan. Silti olemme saaneet oppilaiden ja 
opiskelijoiden taholta viestiä, että he toivoisivat tulevansa kuulluksi epäkohdista, jotka 
muuttuneessa ja kooltaan kasvaneessa kouluympäristössä vielä kuormittavat nuoria. 
Huolta on tullut ilmi mm. kiireen tunnusta kouluarjessa, koulutilojen viihtyvyydestä 
sekä lukiossa kurssien liian nopeasta täyttymisestä ilmoittautumisen yhteydessä. 
Nuoren koulupäiviin tulisi mahtua myös taukoja ja ikätovereiden kanssa yhdessä 
vietettyä aikaa. Nyt aikaa saattaa kulua kohtuuttomasti esimerkiksi suunnistamiseen 
seuraavaan luokkatilaan, parkkipaikan etsimiseen tai ruokalassa sopivan 
istumapaikan löytämiseen.

Kouluterveyskyselyistä on käynyt ilmi, että nuoret ovat aiempaa ahdistuneempia. 
Muun muassa korkeakoulujen opiskelijavalinnan uudistuksen epäillään olevan 
osaltaan nuorten lisääntyneen stressin ja kuormittuneisuuden taustalla, myös 
toipuminen koronapandemian aiheuttamasta lisäkuormituksesta on vielä kesken. 
Opiskeluhuollon ja terveyspalvelujen siirtyessä hyvinvointialueille vuodenvaihteessa, 
Porin kaupungille jää merkittävä rooli ennaltaehkäisevässä työssä nuorten 
hyvinvoinnin kannalta. Nuorten omien vaikutusmahdollisuuksien tukeminen lisää 
tunnetusti nuorten hyvinvointia. Sivistyslautakunta kantaa vastuun koulumuutosten 
vaikutuksista nuoriin ja ehdottammekin, että Porin lukiossa ja Porin lyseossa tehtäisiin 
kaikille oppilaille ja opiskelijoille kysely kouluarjen sujuvuudesta heidän 
näkökulmastaan ja että siinä mahdollisesti ilmi tulevien muutostarpeiden 
toteuttamismahdollisuuksia selvitetään.

 

Porissa 14.11.2022

Reetta Vähätalo-Amhdak, Porin vihreä valtuustoryhmä



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2023 34 ( )63
Kaupunginvaltuusto 27.02.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Nelly Pitkänen, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Hanna Sinisalmi, Porin vihreä valtuustoryhmä

Sanna Grönmark, Porin vihreä valtuustoryhmä

Laura Pullinen, Porin vihreä valtuustoryhmä

Minna Haavisto, Porin vihreä valtuustoryhmä

Timo Aro, Porin vihreä valtuustoryhmä

Mika Tuhkanen, Porin vihreä valtuustoryhmä

Henna Kyhä, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Juha Joutsenlahti, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Neea Kähkönen, Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä

Tiina Puska, Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä

Matti Välimäki, Perussuomalaisten valtuustoryhmä

Raija Koskiranta, Keskustan valtuustoryhmä

Tapio Huhtanen, Keskustan valtuustoryhmä

Hanna Raitakari Kokoomuksen valtuustoryhmä

Mikael Ropo, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Aila Haikkonen, Keskustan valtuustoryhmä

Juha Kantola, Keskustan valtuustoryhmä

Jussi Ihamäki, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Mikko Pakkasela, Kokoomuksen valtuustoryhmä"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 31.01.2023, § 17

Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistystoimialan lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen 
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sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta. Porin 
lukio on aloittanut toimintansa hallinnollisesti 1.8.2021 ja yhdessä kiinteistössä on 
toimittu 1.8.2022 alkaen. Lyseon koulu on aloittanut toimintansa 1.8.2022. Nämä 
toimipisteiden vaihdokset ja yhdistämiset perustuvat kaupunginvaltuuston 
palveluverkkopäätökseen 15.6.2020 §23. Tässä sivistyslautakunnan vastauksessa 
käsitellään ensin Porin lukion asioita ja sitten Lyseon koulun asioita sekä todetaan 
yhteenvetona vastaus valtuustoaloitteeseen.

Opiskelijoiden kuuleminen on keskeistä  toimintaa kehitettäessä ja arvioitaessa. lukion
Toimialajohtaja Esa Kohtamäki, opetusyksikön päällikkö Taneli Tiirikainen sekä lukion 
rehtorit järjestivät opiskelijakunnan hallitukselle kuulemistilaisuuden 2.12.2022, jossa 
opiskelijat keskustelivat heitä askarruttavista kysymyksistä. Lukiossa toteutetaan 
vuosittain kaikkia opiskelijoita koskeva kysely, viimeksi keväällä 2022. Uusi kysely 
toteutetaan tänä keväänä. Kyselyssä käsitellään myös valtuustoaloitteessa mainittuja 
kehittämiskohteita. Tämän lisäksi lukio osallistuu säännöllisesti kouluterveyskyselyyn, 
josta saadaan vertailuaineistoa muihin koulutuksenjärjestäjiin.

Sivistyslautakunta on jalkautunut tutustumaan Porin lukioon 11.10.2022. Lautakunnan 
jäsenillä on ollut mahdollisuus tutustua lukion tiloihin sekä esittää kysymyksiä paikalla 
olleille rehtoreille, koulupsykologille ja opiskelijoiden edustajille. Opiskelijoilla oli myös 
mahdollisuus kertoa lukioarkeen liittyvistä asioista paikalla olleille henkilöille.  

Lukion opiskelijoita on kuultu myös tapahtumia valmistaessa, esimerkiksi vanhojen 
tanssien, penkkareiden ja ylioppilasjuhlien järjestelyissä. Opiskelijakunnan hallitusten 
kokouksiin tuodaan kerran periodissa asioita, joihin odotetaan opiskelijakunnan 
esittävän kantansa. Opiskelijakunnan hallituksen esittämiä asioita käsitellään myös 
hyvinvointiryhmässä, lukion suunnitteluryhmässä sekä tarvittaessa henkilökunnan 
jaksokokouksessa. Opiskelijakunnan edustus on useassa eri koulun toimintaan 
liittyvässä työryhmässä.

Opetushallituksen uusi lukion laatustrategia valmistui marraskuussa 2022. 
Opiskelijoiden ja henkilöstön osallisuus ja kuuleminen ovat keskeinen osa kehittyvää 
lukion laatutyötä. Opetushallitus myönsi joulukuussa Porin ja Seinäjoen 
lukiokoulutuksen yhteiselle Priima-hankkeelle hankemäärärahan. Hankkeessa on 
tavoitteena luoda paikallinen laatukäsikirja, johon sisältyvät myös opiskelijoiden 
säännölliset arviointikyselyt. Hankkeen toimenpiteet ovat käynnistyneet tammikuun 
alusta, ja laatukäsikirja tulee käyttöön lukuvuoden 2023–2024 kuluessa. Samassa 
yhteydessä huomioidaan lukiolakiin 2022 säädetty velvoite lapsivaikutusten arviointiin 
lukiokoulutuksessa.

Lukiokurssit täyttyvät nopeasti, mutta jälkiohjauksella opiskelijat saavat opinto-
ohjelmansa kuntoon opinto-ohjaajien kanssa. Kurssien täyttymisessä on osin kyse 
siitä, että opiskelijat haluavat kurssit tietystä lukujärjestyksen kohdasta. Keskipäivän 
ryhmät täyttyvät nopeasti. Tarjottimen reunakoodien opetusryhmissä on usein tilaa. 
Lukioiden yhdistymisen lisäksi kurssitarjottimen toimivuuteen vaikuttaa erityisesti 
lukiokoulutuksen uuden tuntijaon ja opetussuunnitelman käyttöönotto. Joiltakin osin 
uusi tuntijako kasvattaa lukiolaisten kuormaa, sillä aiempien määrämittaisten kurssien 
tilalla ovat eripituiset pakolliset ja valinnaiset moduulit ja opintojaksot ja tällä on 
vaikutuksensa sekä lukion yhteiseen opintotarjottimeen että kunkin opiskelijan 
opintosuunnitelmaan. Porin lukiossa on pyritty säilyttämään opiskelijoiden 
mahdollisuus valita opetusryhmänsä ja opettajansa. Osassa lukioita uutta 
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opetussuunnitelmaa toteutettaessa on päädytty aiempaa piiloluokallisempiin sekä 
valintoja rajoittavampiin lukujärjestysratkaisuihin. Joissakin lukioissa on sovellettu 
tarjotinvalinnoissa erilaisia ensisijaisuusperiaatteita, joissa esimerkiksi jonkin vaativan 
opintolinjan opiskelijat ovat saaneet valita tarjotinsijoittelunsa ennen yleislinjan 
opiskelijoita, mutta tällaista järjestelyä ei voida soveltaa tasa-arvo- ja 
yhdenvertaisuusperiaatteiden vastaisena.

Erillisellä opetushallituksen myöntämällä koronarahoituksella ryhmäkokoja on 
pystytty lukuvuoden mittaan pienentämään ryhmiä jakamalla ja toteuttamalla yhteis- 
ja samanaikaisopettajuutta. Tällöin tarjottimeen on tullut myös lisää valinnanvaraa. 
Näitä toimenpiteitä jatketaan vielä sekä kevätlukukaudella 2023 että lukuvuonna 2023–
2024, jolloin tarkoitus on edelleen jatkaa hankerahoilla myös kolmannen 
erityisopettajan palkkausta sekä lisäksi rekrytoida kaksi resurssiopettajaa koronan 
aiheuttaman oppimisvajeen kompensoimiseen. Sinänsä opetusryhmien koon 
mitoitukseen vaikuttavat aina opiskelijoiden tulevan lukuvuoden esivalinnat. 
Opiskelijoilta kysytään, mitä kukin aikoo opiskella seuraavana vuonna. Nyt lukuvuotta 
2023–2024 valmisteltaessa esivalintoja on tehnyt Wilmassa määräaikaan mennessä 89 
% tulevista toisen vuoden ja 87 % kolmannen vuoden opiskelijoista. Esivalinnat 
suuntaavat pitkälti tarjonnan mitoittamista. Yksittäisten opiskelijoiden valinnat 
muuttuvat vuoden mittaan. Isossa lukiossa tätä muutosta tapahtuu määrällisesti 
enemmän kuin pienessä. Ison opiskelijamäärän valintojen dynamiikka edellyttää, että 
kehystä jää aluksi jakamatta, jotta sillä voidaan myöhemmin perustaa tarjontaa 
paikkaavia opetusryhmiä.

Ruokailujärjestelyjen osalta aikataulua on säädetty jo syyslukukauden mittaan 
opiskelijoilta tulleen palautteen perusteella ruokapalvelukeskuksen kanssa 
keskustellen. Jatkossa pyritään porrastamaan lisää osaa ruokailuvuoroista. 
Ruokasalista eivät paikat sinänsä lopu, mutta samanaikaisesti ruokasaliin saapuva 
opiskelijajoukko ei jakaannu välttämättä tasaisesti kaikille ruokalinjastoille, jolloin 
jonoja syntyy.

Tilojen viihtyisyyteen on panostettu. Jo aikaisemmin käytössä olleen taukotilan 
“Olkkarin” lisäksi opiskelijoille on peruskorjattu vanhasta kotitalousluokasta hiljaisen 
työskentelyn tila, jossa on mahdollista esimerkiksi tehdä koulutehtäviä hyppytunneilla. 
Käytäville on lisätty tuoliryhmiä, ja viherkasveja on lisätty aulatiloihin. Opetustauluja 
on ripustettu luonnontiedetilojen käytäviin. Käytäviä maalattiin kesällä 2022 
yhtenäisiksi. Koulun av-tekniikkaa on parannettu ja ajanmukaistettu. Luokkatilojen 
käyttötarkoitusta on muutettu, ja tämä jatkuu vielä kesällä 2023 teknisen toimialan 
muuttaessa vanhan kotitalousluokan lukio-opetukseen soveltuvaksi. Koulupäivän 
tauoille on kehitetty opiskelijoille erilaista ohjelmaa muun muassa hyvinvointi- ja 
liikuntavälituntien muodossa. Toiminnan kehittäminen jatkuu edelleen. 
Pysäköintipaikkatilanne on kaupungin keskustassa haasteellinen. Siihen on etsitty 
korjausta yhdessä kaupungin eri toimijoiden kanssa. Uusia paikoitusalueita on saatu 
yleiseen käyttöön muun muassa Rautatienpuistokadulta.

Lukuvuonna 2022–2023 lukiolaisten hyvinvointia on pyritty parantamaan osoittamalla 
korona-avustuksesta yhden vararehtorin työaikaa myös syrjäytymisen ehkäisemiseen. 
Opiskelijahuolto on keskeinen esimerkki kunnan ja hyvinvointialueen yhdyspinnalla 
olevasta palvelusta. Opiskelijat ovat olleet eri lukioissa ja kunnissa eriarvoisessa 
asemassa palvelujen saannin ja laadun suhteen. Nyt järjestämisvastuu psykologi- ja 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 2/2023 37 ( )63
Kaupunginvaltuusto 27.02.2023

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

kuraattoripalveluista on siirtynyt hyvinvointialueille, vaikka opiskelijahuoltolain 9 §:n 
nojalla lukiokoulutuksen järjestäjä edelleen vastaa opiskelijahuoltosuunnitelman 
toteutumisesta. Ennen kuntien järjestämisvastuulle kuuluneen opiskelijahuollon etuna 
on ollut sujuva yhteistyö koulun opettajien ja kunnan muiden palvelujen kanssa. 
Uusien säädösten myötä tarkoituksena on, että opiskeluhuollon palvelut toteutetaan 
jatkossakin matalan kynnyksen lähipalveluna koulujen ja oppilaitosten yhteydessä. 
Tällä hetkellä keskeisin uusi haaste uusien säädösten soveltamisessa koskee tulkintaa 
salassa pidettävien tietojen siirtämisestä yksilökohtaisessa opiskeluhuollossa lukion ja 
hyvinvointialueen henkilöstön kesken. Lakia tulkitaan eri koulutuksenjärjestäjissä tällä 
erää eri tavoin. Erityisen tärkeää on myös jatkossa turvata laadukkaiden psykologi- ja 
kuraattoripalveluiden saatavuus opiskelijahuoltolaissa säädetyllä tavalla. Koulutuksen 
järjestäjä on asettanut opiskeluhuollon ohjausryhmän ja oppilaitoskohtaisen 
opiskeluhuoltoryhmän. Nämä ryhmät vastaavat opiskeluhuollon yleisestä 
suunnittelusta, kehittämisestä, ohjauksesta ja arvioinnista.

Lyseon koulun osalta teknisen toimialan toteuttamien korjaus- ja muutostöiden 
viivästyminen hankakoitti lukuvuoden aloittamista. Moni asia tilojen suhteen oli 
kesken koulun alkaessa. Pieniä lisäyksiä ja korjauksia useissa luokissa tehtiin vielä 
syyskuun aikana. Syysloman jälkeen valmistui pienryhmän opetustila. Teknisen työn 
opetustilan osalta työt edelleen kesken. Epävarmuutta on lisännyt myös se, ettei 
aikataulutietoa Pohjoisväylän koulun laajentumisesta käsittämään myös vuosiluokat 7–
9 ollut käytettävissä ennen vuoden 2023 talousarvion hyväksymistä. Monet ratkaisut 
on kuitenkin tehty tiedostaen se, että valtuuston päätöksen mukaisesti Pohjoisväylä 
laajenee yhtenäiskouluksi ja osa Lyseon oppilaista käy jatkossa koulunsa siellä. 
Opetusyksikön päällikkö on joulukuussa 2022 sopinut Lyseon koulun rehtorin ja 
Pohjoisväylän koulun rehtorin kanssa tähän liittyvien asioiden aikatauluista, 
tiedottamisesta ja osallistamisesta.

Sivistystoimiala on varannut lisäresursseja Lyseon kouluun lukuvuodelle 2022–2023 
varmistaakseen toiminnan käynnistymisen mahdollisimman hyvin. Resurssia on 
kohdistettu mm. vararehtorin opetusvelvollisuuden huojentamiseen, ”ylimääräiseen” 
erityisopettajaan, koulutukihenkilöön sekä koulunkäynnin ohjaajiin. Opetustilojen 
varustamiseen ja kalustamiseen on niin ikään varattu määrärahoja. Etenkin liikunnan, 
musiikin, kotitalouden ja käsityön opetusvälineitä on uusittu. Opetustiloihin on 
hankittu uusia kalusteita ja lisää näyttöjä. Muutosvaiheen resurssointi on koulun 
rehtorin mukaan edesauttanut arjen sujumista uudessa koulussa. Kouluisännän 
läsnäolo on parantanut niin paikkojen kunnossa pysymistä kuin turvallisuuttakin. 

Henkilökunta valmistautui yhdistymiseen jo edellisen lukuvuoden työstäen aikana 
monin tavoin yhteisiä arvoja, toimintakulttuuria ja käytänteitä. Myös oppilaskunnat ja 
tukioppilaat tekivät yhteistyötä jo ennen yhdistymistä, tosin koronatilanne hankaloitti 
hieman yhteistyötä kahden eri koulun välillä. Esimerkiksi yhdeksäs- ja 
kahdeksasluokkalaiset jatkoivat pääosin entisissä luokissaan, ja heille pyrittiin 
laittamaan opettajiksi jo vanhasta koulusta tutut henkilöt. Seitsemäsluokkalaisten 
osalta luokat sen sijaan muodostettiin ns. puhtaalta pöydältä. Rehtorin käsityksen 
mukaan tällä hetkellä yhdistymisen koetaan onnistuneen odotettua paremmin.

Opetusyksikön hallinto on eri kokoonpanoin tavannut koulun väkeä. Lyseolla 
vierailtiin mm. 16.1.2023. Tällöin kuultiin myös oppilaiden edustajien näkemyksiä ja 
toiveita kouluarjesta. Tapaamisen yhteydessä sovittiin, että koulussa toteutettavan 
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oppilaskyselyn laatimiseen osallistetaan oppilaskuntaa, jotta saadaan vastauksia heitä 
askarruttaviin asioihin.

Yhteenvetona voidaan todeta, että Porin lukion ja Lyeon koulun muutokset ovat 
olleet suuria. Asioihin liittyy vääjäämättä myös vanhan haikailua ja muutospelkoa. 
Samaan aikaan koronapandemia ja geopoliittinen tilanne mietityttävät monia. Vaikka 
käytännön asioita on suunniteltu ja toteutettu huolella, tulee väistämättä arjessa 
eteen erilaisia haasteita. Niitä on ratkottu sitä mukaa kun niitä on havaittu.  Monet 
ongelmat on tiedostettu jo ennalta, ja niihin on haettu ratkaisuja. Opiskelijoita on 
osallistettu ja heidän näkemyksiään huomioitu. Valtuustoaloitteen esityksen 
mukaisesti sekä Lyseossa että lukiossa toteutetaan kevään 2023 aikana kyselyt, joiden 
tulokset huomioidaan toimintoja edelleen kehitettäessä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa edellä esitetyn lausunnon valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 78

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 191 Aloite kyselyn 
teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen sujuvuudesta ja 
mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 17) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.
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Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 30

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.11.2022 § 191 Aloite kyselyn 
teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen sujuvuudesta ja 
mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 21.11.2022 § 685 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 78.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 17) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: ”
Toivon, että aloitteen mukaiseen kyselyyn oppilaille ja opiskelijoille sisällytetään myös 
kysymyksiä nuorten kokemaan koulukiusaamiseen liittyen sekä kysytään erityisesti 
nuorten omia ideoita koulukiusaamisen vähentämiseksi kouluilla.”

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston 
päätösten täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Reetta Vähätalo-
Amhdakin jättämän seuraavan toivomusponnen: ”Toivon, että aloitteen mukaiseen 
kyselyyn oppilaille ja opiskelijoille sisällytetään myös kysymyksiä nuorten kokemaan 
koulukiusaamiseen liittyen sekä kysytään erityisesti nuorten omia ideoita 
koulukiusaamisen vähentämiseksi kouluilla.”
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Kaupunginvaltuusto, § 165,10.10.2022
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§ 31
Nepsy-osaamisen lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa, valtuustoaloite, 
useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Tiina Puska

PRIDno-2022-5544

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 165

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Tiina Puska jättivät valtuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Nepsy-osaamisen lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa

Neuropsykiatrisia häiriöitä, sekä niiden yhteyttä syrjäytymiseen ja mielenterveyden 
häiriöihin on viime vuosina alettu tunnistaa entistä selvemmin. Lapsilla, joilla on 
neuropsykiatrinen häiriö (esim. ADHD, autismin kirjo, Tourette), on usein vaikeuksia 
koulussa ja opinnoissa sekä myöhemmin työelämään siirtymisessä. Lasten 
neuropsykiatriset oireet näkyvät pääasiassa erilaisina käytöshäiriöinä, sosiaalisina 
ongelmina, oppimisvaikeuksina sekä toiminnallisina häiriöinä. Neuropsykiatriset 
oireet kuormittavat niin lapsen kuin nuoren mielenterveyttä, jaksamista ja arjesta 
selviytymistä. Haasteet heijastuvat vahvasti myös lapsen tai nuoren lähipiiriin ja voivat 
kuormittaa arkea huomattavasti, jolloin koko perhe on avun tarpeessa. Lapsena 
alkaneet haasteet näkyvät usein myös aikuiselämän haasteina. Tutkimuksen mukaan 
esim. diagnosoimaton ADHD liittyy usein myös aikuisiän päihdeongelmiin ja 
rikollisuuteen, ja myös mielenterveyden häiriöt korostuvat tilanteissa, joissa 
nepsyoireita ei ole tunnistettu. Varhainen tunnistaminen ja apu todennäköisesti 
vähentäisivät kuormitusta niin erikoissairaanhoidossa, kuin mielenterveys- ja 
päihdepalveluissakin.

Tämän aloitteen myötä ehdotamme, että Porin kaupungissa kartoitetaan eri 
toimialojen ja yksiköiden työntekijöiden nepsy-osaaminen (esim. nepsyvalmentaja-
koulutuksen käyneet) ja varmistetaan, että jokaisella toimialalla on erikseen nimettynä 
henkilö, jolla on tarvittavaa osaamista nepsy-piirteisten ihmisten kohtaamiseen. 
Lisäksi ehdotamme, että hänelle osoitetaan työaikaa muiden työntekijöiden 
ohjaamiseen, kouluttamiseen ja nepsy-esteettömyyden lisäämiseen eri yksiköissä. 
Mikäli osaamista on, myös nepsy-valmennuksen tarjoaminen omalle asiakaskunnalle 
oman työajan puitteissa vähentäisi terveydenhuollon kuormitusta.

Erityisen tärkeässä osassa ovat sivistystoimiala sekä perusturva, joissa neurokirjon 
ihmisten kanssa toimitaan päivittäin. Nyt aloitetut nepsypiirteisiä ihmisiä tukevat 
palvelut kohdistuvat usein lapsiperheisiin, mikä on tietenkin tärkeää 
ennaltaehkäisevää työtä. Kuitenkin myös syrjäytyneiden/syrjäytymisvaarassa olevien 
aikuisten tukemisella olisi laajaa yhteiskunnallista merkitystä, sillä kuten tiedämme, 
syrjäytymisen hinta lasketaan sadoissa tuhansissa (esim. https://www.sitra.fi/uutiset
/nuorten-syrjaytyminen-kay-myos-yhteiskunnalle-kalliiksi/) .
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Vaikka sotepalvelut siirtyvät hyvinvointialueelle, ennaltaehkäisevä työ jää kuntien 
tehtäväksi. Nyt on aika varmistaa, että myös Satakunnan alueella neuropsykiatrisesti 
oireilevat saavat ansaitsemansa selkeän hoitopolun ja riittävät tukirakenteet!

Porissa

10.10.2022

Tiina Puska (sd.)

Sinikka Alenius

Ari Nordström

Tuomas Koivisto"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Perusturvalautakunta, 15.12.2022, § 177

Valmistelijat / lisätiedot:
Matti Järvinen porjarvim2, Mari Levonen
mari.levonen@porinperusturva.fi
sosiaali- ja perhepalveluiden johtaja

Valtuustoaloitteessa esitetään, että työntekijöiden nepsy-osaaminen kartoitetaan. 
Suurella osalla perusturvan työntekijöitä on jotain nepsy-osaamista, joten 
tarkoituksenmukaisinta on selvittää nepsy-osaamisen kokonaisuuksia, joista keskeisin 
on nepsy-valmentajaksi kouluttautuneet. Porin perusturvassa on käynnissä osana 
Tulevaisuuden sote-keskus –hankekokonaisuutta Nepsykoordinaatio-hanke, jonka 
yhtenä keskeisenä tavoitteena on nepsy-tietoisuuden ja –osaamisen lisääminen. 
Hanke on selvittänyt Porin kaupungin palveluksessa olevia nepsy-osaajia, lähinnä 
nepsy-valmentaja –koulutuksen käyneitä, joita on löytynyt tähän mennessä runsas 30, 
joista perusturvan palveluksessa on noin 20. Määrä vähitellen kasvaa, koska 
koulutuksia on jatkuvasti menossa.

Valtuustoaloitteessa esitetään, että jokaisella toimialalla on erikseen nimettynä 
henkilö, jolla on tarvittavaa osaamista nepsy-piirteisten ihmisten kohtaamiseen. 
Hänellä olisi aloitteen mukaan osoitettu työaikaa muiden työntekijöiden ohjaamiseen 
ja kouluttamiseen sekä nepsy-esteettömyyden lisäämiseen nepsy-asioissa eri 
yksiköissä. Aloitteen mukaan nepsy-valmennuksen tarjoaminen omalle 
asiakaskunnalle olisi suotavaa.

Perusturva kannattaa aloitteessa esitettyjä asioita. Perusturvassa neuropsykiatrisessa 
työskentelyssä painopiste lasten kohdalla on arvioinnissa, kuntoutuksen 
suunnittelussa ja lapsen arkiympäristön (koti, päiväkoti, koulu) tukemisessa. 
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PItkäkestoisia kuntousjaksoja ei ole voitu toteuttaa perusturvan toimintana. 
Perusturvassa on ollut käytössä kesästä 2022 alkaen lasten ja nuorten kuntoutuksen 
palveluseteli neuropsykiatriseen valmennukseen. Palvelusetelillä valmennus- ja 
kuntoutusjaksoja on myönnetty n. kymmenelle lapselle. Ehdot täyttävistä 
palveluntuottajista on pulaa. Palvelusetelin käytöönotto ei kuitenkaan vähennä sitä 
tarvetta, että osaamista tarvitaan enemmän myös omassa organisaatiossa.

Perusturvan palvelut siirtyvät hyvinvointialueelle vuoden 2023 alusta, mutta tämä ei 
muuta tarvetta nepsy-piirteisten kohtaamisen osalta. Laskentatavasta riippuen jopa 
10 % väestöstä voidaan katsoa neurokirjon henkilöksi, diagnoosin saaneita tästä on 
pieni osa. Kaikissa kunnallisissa palveluissa kuten varhaiskasvatuksessa, kouluissa, 
joukkoliikenteessä jne. siis kohdataan nepsy-piirteisiä ihmisiä, ja 
ymmärtämättömyydestä johtuen kohtaaminen saattaa olla erittäin epäonnistunut ja 
palvelu ei toteudu hyvällä tavalla. Siksi asiaan panostaminen ja laajamittainen 
kouluttautuminen on toivottavaa.

Yksiköissä voi olla nepsy-vastuuhenkilö, mutta osaaminen ei voi olla vain yhden 
henkilön vastuulla, joten laajempi työyhteisön kouluttautuminen on asian 
toteutumisen kannalta keskeistä. Perusturva siirtyy vuoden 2023 alusta osaksi 
Satakunnan hyvinvointialuetta. Nepsykoordinaatio-hanke laajenee käsittämään koko 
hyvinvointialueen, joten panostaa nepsy-asioihin näiltä osin jatkuu. Nepsy-
yhteyshenkilöitä voi Porin kaupungilla olla muillakin toimialueilla kuin 
sivistystoimialalla (jossa mielellään eroteltuina varhaiskasvatus, perusopetus, kulttuuri 
sekä liikunta- ja vapaa-aika). Hyvinvointialueen ja Porin kaupungin yhteistyön 
toteutumisesta nepsy-asioissa on huolehdittava jatkossa. Vastuu tästä on molemmilla 
organisaatioilla.

 

 

 

 

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja

Perusturvalautakunta antaa yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotuksen mukaan, seuraavalla lisäyksellä: lautakunta pyytää kiinnittämään 
huomiota sekä nepsy-palvelua tuottavien järjestöjen että asiakasryhmää edustavien 
järjestöjen toimintaan. Lisäksi tulee kiinnittää huomiota hyvien käytäntöjen 
jatkamiseen hyvinvointialueella ja kunnissa. 

 

Sivistyslautakunta, 31.01.2023, § 16
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Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausunnon valtuustoaloitteeseen ”
nepsy-osaamisen lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa”. Aloitteessa 
ehdotetaan, että Porin kaupungissa kartoitetaan eri toimialojen ja yksiköiden 
työntekijöiden nepsy-osaaminen ja varmistetaan, että jokaisella toimialalla on 
erikseen nimettynä henkilö, jolla on tarvittavaa osaamista nepsy-piirteisten ihmisten 
kohtaamiseen. Lisäksi ehdotetaan, että henkilölle osoitetaan työaikaa muiden 
työntekijöiden ohjaamiseen, kouluttamiseen ja nepsy-esteettömyyden lisäämiseen eri 
yksiköissä. 

Tässä vastauksessa kuvataan ensin  nykytilannetta Porin opetusyksikön
valtuustoaloitteen aiheeseen peilaten. Vastauksessa keskitytään ennen muuta 
perusopetukseen, mutta teema kytkeytyy - kuten aloitteessakin todetaan - myös 
toisen asteen opiskelijoihin ja aikuisopiskelijoihin sekä oppilaiden vanhempiin. 
Samaan vastukseen on loppuun liitetty varhaiskasvatusyksikön näkemyksiä 
aloitteeseen liittyen. 

Oppimisen ja koulunkäynnin tuen järjestämisen velvoite tulee opetuslainsäädännöstä, 
sen järjestämisestä määrätään opetussuunnitelmassa. Opetusyksikkö vastaa ennen 
muuta opetuksen järjestämisestä ja opetukseen osallistumisen mahdollistamisesta 
sekä osaltaan tukee lapsen edun mukaisesti kokonaisvaltaista kasvua ja kehitystä. 
Monien asioiden kanssa ei koulu pärjää yksin, vaan tarvitaan monialaista yhteistyötä. 
Opetus- ja kasvatushenkilöstön osaamisen vahvistaminen on pitkäjänteistä työtä, 
mikä tukee nepsy-piirteisten lasten ja nuorten opetukseen osallistumista. Myös 
opetuksen rakenteiden kehittäminen on opetusyksikölle kuuluvaa ydintyötä, samoin 
yhteistyön rakenteiden vahvistaminen eri toimijoiden, ennen kaikkea 
hyvinvointialueen asiantuntijoiden, kanssa. Nepsy-oireisten lasten ja nuorten 
kuntoutuksen ja hoidon vastuu on perus- ja erityisterveydenhuollon tehtävässä. On 
selvää, että kaikilta nepsy-piirteisten lasten ja nuorten arjessa toimivilta edellytetään 
osaamista sekä vastuunkantoa lapsen ja nuoren myönteisestä kasvusta sekä 
kehityksestä. Koulun tehtävänä on lisäksi tukea vanhemmuutta.

Tietoisuus neuropsykiatrisista vaikeuksista on lisääntynyt voimakkaasti ja 
kokonaisuutta jaotellaan erilaisin oirein. Aloitteessa käytetään ilmauksia, kuten ”nepsy-
piirteisyys”, ”neuropsykiatriset häiriöt” ja ”autismin kirjo”. Tiedetään, että oireisiin ei ole 
yhtä hoitokeinoa. Kyse tuessa on enemmänkin keinoista, joiden avulla tuetaan, 
ohjataan ja kuntoutetaan. Hoidossa puhutaan lääkkeettömästä hoidosta ja 
lääkehoidosta.

Perusopetuksen piirissä olevien nepsy-piirteisten lasten ja nuorten kohdalla on koulun 
kannalta keskeistä kasvun ja oppimisen tuki ja ohjaus. Koulun asiantuntijuus on tässä 
tehtävässä. Tällä tuella tuetaan myös vanhemmuutta. Oppilaiden tuen tarve kasvaa, 
tämä on tunnistettu ja tähän on vastattu monin kehittämistoimenpitein. Tämä on 
vaikuttanut myös koulujen toimintakulttuuriin ja henkilöstön osaamisen 
vahvistamiseen. Tämä on vaikuttanut yhteistyöhön, verkostoitumiseen ja näkyy 
esimerkiksi eri toimijoiden ja ammattiryhmien työskentelynä kouluissa.
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Koulun kannalta on ensiarvoista, että yksilötasolla opetus ja tarvittava tuki rakentuvat 
oppilaantuntemuksen pohjalta. Lisäämällä koko henkilöstön tietoisuutta esimerkiksi 
kodin ja koulun välisen yhteistyön perustekijöistä, edistetään jaettua ymmärrystä 
lapsen ja nuoren kasvusta. Tällä tarkoitetaan sitä, että hyvässä sekä myönteisessä 
vuorovaikutuksessa huoltaja sekä oppilas lisäävät opettajan tietoisuutta oppilaan 
kasvusta ja kehityksestä (esimerkiksi luonteenpiirteistä) ja toisaalta opettaja välittää 
huoltajalle ja oppilaalle kuvan oppilaan potentiaalista ja vahvuuksista (oppiminen ja 
toimiminen joukossa). Välineinä toimivat arkiviestintä sekä oppimiskeskustelut.

Opetusyksikön henkilöstön osaamista on vahvistettu suurella määrällä nepsy-
teemaista koulutusta. Koulutuksia on järjestetty itse, hankeyhteistyönä, Osaava-
verkoston kautta sekä mahdollistettu ulkopuolisiin koulutuksiin osallistumista. 
Koulutuksia on tarjottu eri tavoin toteutettuina, jotta osallistumiskynnys olisi matala.

Jokainen opettaja, ohjaaja tai koulun muu henkilökuntaan kuuluva voi tukea oppilasta 
arkisissa haasteissa – tehtävä kuuluu erityisopettajan lisäksi kaikille oppimisyhteisön 
aikuisille. Vuodelle 2023 on jo sovittu koulutuksia, kuten nuorten neuropsykiatriset 
oireyhtymät arjessa ja niiden huomioiminen ohjauksessa - autismikirjon, ADHD:n ja 
aistiherkkyyksien lähestymiskulmista omat koulutuksensa. Lisäksi kaikki 
perusopetuksen opettajat (ja mahdollisesti myös lukiokoulutuksen opettajat) 
suorittavat Mieli ry:n tuottaman mielenterveyden edistämisen 
koulutuskokonaisuuden, joka antaa eväitä myös nepsy-oppilaiden entistä 
osaavampaan kohtaamiseen.

Porin kaupungin perusopetuksessa on yli 120 erityisopettajaa, joista osa työskentelee 
pienryhmän parissa, osa laaja-alaisen erityisopetuksen parissa sekä osa joustavin 
ratkaisuin. Erityisopettajille järjestetään kuusi kertaa lukuvuodessa yhteisiä 
tapaamisia, joissa otetaan esille tuen tarpeisiin liittyviä seikkoja, kuten joustavien 
tukiratkaisujen järjestämistä ja pedagogisten asiakirjojen hyödyntämistä opetuksessa. 
Yhteisissä tapaamisissa on myös mahdollisuus vertaistukeen sekä sisäisiin 
koulutuksiin. Näissä tapaamisissa usein keskusteluissa onkin nepsy-piirteisten 
oppilaiden tukeen liittyvät seikat. 

Sen lisäksi, että oppilailla on oikeus oman koulunsa erityisopettajan tukeen, on Porin 
kaupungissa vuodesta 2019 asti toiminut vähintään yksi konsultoiva erityisopettaja. 
Lukuvuonna 2022–2023 konsultoivia erityisopettajia on kaksi, sekä ylä- että alakoululle 
omansa. Konsultoivan erityisopettajan rooliin kuuluvat tietoisuuden lisääminen, 
koulutusten järjestäminen oppilaan tuen asioissa sekä yksilö - ja ryhmätasolla 
oppilaiden tuen pohtiminen oppilaan lähikoulussa. Suurin osa näistä konsultointiin 
tulleista pulmatilanteista ovat nepsy-piirteisiin oppilaisiin liittyviä tuen tarpeiden 
tarkasteluja. Lisäksi on sairaalaopetuksen konsultoiva erityisopettajapalvelu ja 
monikielisten oppilaiden tukeen erikoistunut konsultoiva erityisopettaja.

Opetusyksikkö on mukana konsultoiva sairaalaopetus -hankkeessa, jonka myötä 
opetusyksikössä on työskennellyt päätoiminen sairaalaopetuksen konsultoiva 
erityisopettaja. Keväällä 2023 hankkeessa työskentelee myös toinen erityisopettaja. 
Sairaalaopetuksen konsultoiva erityisopettaja on pystynyt viemään tietoa ja 
ymmärrystä nepsy-haasteista kouluille. Samalla on vahvistunut se käsitys, että nepsy-
oireilu kouluissa aiheuttaa edelleen paljon haasteita, ja iso osa johtuu siitä, että 
piirteitä ei tunnisteta ja/tai tuki kohdistuu väärin. Monikielisten oppilaiden 
konsultoivan erityisopettajan työ perustuu hankerahoitukseen. Hän antaa jaksottaista 
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nepsy-valmennusta oppilaille, jotka tarvitsevat henkilökohtaista ohjausta joko kouluun 
tai arjenhallintaan liittyvissä asioissa. Hankkeet antavat mahdollisuuden pilotoida ja 
kehittää, mutta ne myös lisäävät yleistä tietoisuutta keinoista vaikuttavaan tukeen ja 
osoittavat koulutustarpeita sekä suuntaavat perusyksiköiden toiminnan kehittämistä.

Perusopetuksessa on järjestelmällisesti pyritty osaamiseen vahvistamiseen 
järjestämällä ulkopuolisia koulutuksia (esim. yhteistyössä Valteri-koulun kanssa) ja 
omassa toiminnassa painotetaan lukuvuosittain kaikkia oppilaita tukevia tapoja 
toteuttaa opetusta. Lukuvuonna 2021–2022 painotettiin strukturointia ja kuluvana 
lukuvuonna on painotettu koulujen keinoja vähentää oppilaiden kuormittumista ja 
kohdata käytöksellään haastavia oppilaita niin, että ymmärrettäisiin paremmin 
käytökseen johtavia syitä. Strukturointi edistää oppimisen yhdenvertaisuutta, 
kuormituksen vähentäminen tukee erityisesti nepsy-piirteisiä lapsia ja nuoria. 
Haastavaan käyttäytymiseen puuttumisessa korostuu oppilaan kuuleminen, tuki ja 
ohjaaminen. Opetushenkilöstön kohdalla tämä tarkoittaa myönteistä vuorovaikutusta, 
ennakoimista ja läsnäoloa.

Kouluissa on nepsy-osaamista, myös monia nepsy-valmentajia, mutta heidän 
osaamisensa ei aina ulotu oman luokkahuoneen ulkopuolelle.  Apua olisi tärkeää 
saada myös kotiin saakka, sillä monet koulussa näkyvät haasteet pohjautuvat siihen, 
että arjen rytmit ja struktuurit kotona eivät ole kunnossa. Mikäli voitaisiin toteuttaa 
jaksottaista nepsy-valmennusta, joka ulottuisi perheen luvalla myös kotiin saakka, 
saataisiin osaaminen tehokkaammin käyttöön, ja myös koulussa näkyvät pulmat 
saattaisivat helpottaa.  Mikäli sairaalakoulun konsultoiva työmalli jatkuu 
tulevaisuudessa, sen yhtenä isona asiakasryhmänä tulee edelleen olemaan 
neuropsykiatrisesti oireilevat lapset ja nuoret. Siinä vaiheessa, kun yhteydenotto 
sairaalakoululle tulee, ollaan kuitenkin jo isojen haasteiden äärellä, ja siksi tärkeää 
olisi, että perusopetuksen kouluilla olisi ennaltaehkäisevästi mahdollisuus parantaa 
esim. aistiesteettömyyttä ilman, että kukaan oppilaista vielä varsinaisesti oireilee tai 
että koulu toimintaympäristönä vahvistaisi oireilua.

Nepsy-oireisten lasten ja nuorten kuntoutuksen ja hoidon vastuu on perus- ja 
erityisterveydenhuollon tehtävässä. Olisi tarkoituksenmukaista selvittää Satakunnan 
hyvinvointialueen kanssa se, kuinka pystytään hyödyntämään lastenneuvolassa 
muodostunutta tietoa siirryttäessä kouluterveydenhuollon piiriin ja miten tietoa 
voidaan hyödyntää jatkossa lapsen ja nuoren tukena sekä kuntoutuksessa että 
oppimisessa. Tietoa nepsy-piirteistä voidaan saada ja tunnistettua tietoa päivittää 
esimerkiksi laajojen terveystarkastusten myötä (1., 5. ja 8. luokka). 
Terveystarkastuksista tehtävistä kirjauksista mainitaan THL:n oppaassa seuraavaa, 
“Laajojen terveystarkastusten tietojen yhdenmukainen kirjaaminen ja tilastointi 
tekevät näkyväksi ehkäisevän, koko perheeseen kohdistuvan työn.” (Hakulinen-
Viitanen, Tuovi ym. (2012): Laaja terveystarkastus: Ohjeistus äitiys- ja 
lastenneuvolatoimintaan sekä kouluterveydenhuoltoon. Opas 22/2012 Helsinki: 
Terveyden ja hyvinvoinnin laitos).

Olisi järkevää yhtenäistää myös tapaa välittää opettajan arvio oppilaan selviytymisestä 
ja hyvinvoinnista koulussa, mikä asetuksen mukaan sisältyy, huoltajan 
suostumuksella, laajaan terveystarkastukseen. Asetuksen 338/2011 mukaan ”laajaan 
terveystarkastukseen sisältyy päivähoidon ja esiopetuksen henkilökunnan arvio alle 
kouluikäisen lapsen selviytymisestä ja hyvinvoinnista päivähoidossa ja opettajan arvio 
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oppilaan selviytymisestä ja hyvinvoinnista koulussa”. Opettajan arvioon sisältyvät 
oppilaan vahvuudet sekä mahdolliset vaikeudet oppimisessa, koulunkäynnissä ja 
kaverisuhteissa. Tätä “tiedonkeruuta” nepsy-piirteisen oppilaan tuen tarpeen 
havaitsemiseksi ja ohjaamiseksi lääkinnällisen kuntouksen piiriin (esim. nepsy-
valmennus) voisi olla tarpeellista yhtenäistää ennalta ehkäisevässä mielessä.

Suurelta osin nykyisten käytänteiden osalta voidaan todeta, että nepsy-piirteisen 
lapsen ja nuoren kohdalla pullonkaulaksi tavallisesti muodostuu diagnosointi ja sen 
myötä lääkinnällisen kuntoutuksen saaminen. Voitaisiinko siis kiinnittää huomiota 
siihen, että tietoisuus haasteista kirjataan riittävän varhain esimerkiksi potilastietona 
ja varmistetaan tiedon hyödyntäminen. On tavallista, että tietojen kerääminen 
aloitetaan, kun tarvitaan psykologin arvio lääkärin tekemän diagnoosin tueksi. Tässä 
yhteydessä usein havaitaan, että tietoa tarpeista on, mutta tieto ei ole jäsentynyt eikä 
siten myöskään tuki ole jäsentynyt. Samoin on tavallista, että mitään kuntouttavaa 
tukea lapselle tai nuorelle ei ole järjestetty, näin ei myöskään vanhemmuutta ole 
tuettu.

Opetusyksikkö on mukana sitouttava kouluyhteisötyö -hankkeessa. Siinä etsitään 
keinoja kouluun kiinnittymisen lisäämiseksi ja koulupoissaolojen vähentämiseksi. 
Hankkeen mukana saadaan paljon koulutusta mm. nepsy-teemaan liittyen, kuten 
22.11.2022 järjestetty koulutus ("On minulla sellaisiakin oppilaita, jotka käyvät koulua 
vain yhden oppitunnin päivässä.” - koulupoissaolot neurokirjon oppilaiden 
näkökulmasta, FM & PirSOTE kehittäjäasiakas Tiina Jaakkola). Hanke on tuonut 
kouluihin myös koulutukihenkilöitä. Nuorten arjessa tarvitaan ajoittain kynnyksetöntä 
keskusteluapua. Vaikka tietoisuus henkilökohtaisista ominaispiirteistä kehittyy iän 
myötä, joutuu nuoren itsetunto arjessa aika ajoin koetukselle. Haastavassa tilanteessa 
ovat etenkin ne nuoret, joiden nepsy-oireet ovat lieviä tai oireilu ei ole johtanut syystä 
tai toisesta diagnosointiin.

Porin perusturvalla on vuodesta 2021 ollut hanke, jonka osana toimii nepsy-
koordinaattori. Hän kokoaa toimijoita yhteen. Huomioitavaa on, että Satakunnan 
hyvinvointialueella on hyvin vähän nepsy-piirteisille henkilöille suunnattuja palveluita 
ja tukea tarjolla. Nepsy-piirteisille suunnatut palvelut ovat myös jakautuneet 
epätasaisesti eri kuntien välillä. Tietoisuus eri palveluista ja tukimuodoista ei saavuta 
asiakasta tai ammattilaista. Perusturvan hanke pyrkii osaltaan vastaamaan tähän 
epäkohtaan lisäämällä tietoisuutta eri palveluista, vahvistamaan nepsy-osaamista ja 
palveluiden kehittämistä sekä luomaan yhteistyöverkostoja koko Satakunnan alueella. 
Hankkeen yhtenä tärkeänä tavoitteena on saada nykyinen nepsy-osaaminen näkyviin 
ja hyötykäyttöön paremmin eri toimialoilla ja palveluissa. Hanke on koonnut tietoa 
Satakunnan alueella toimivia nepsy-valmentajista ja järjestänyt heille 
verkostotapaamisia. Opetusyksikkö on markkinoinut tätä toimintaa ja kannustanut 
henkilökuntaansa osallistumaan. Satakunnan hyvinvointialueella, olisi keskeistä saada 
mallinnettua ja tiedotettua kuvaukset neuropsykiatrisesti oireilevien lasten ja nuorten 
hoitopoluista.

Opetustilojen esteettömyydellä tarkoitetaan oppimisympäristön fyysistä 
suunnittelemista siten, että se tukee neuropsykiatrisesti oireilevan lapsen tai nuoren 
oppimista. Saavutettavuudella tarkoitetaan sellaisen ympäristön luomista, joka 
huomioi yksilölliset tarpeet esimerkiksi lapsen tai nuoren osallisuudessa ja 
vuorovaikutuksessa. Ennen kaikkea kyseessä on asennetason muutoksista. 
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Neuropsykiatrisissa oireyhtymissä on tärkeää ymmärtää erityisesti 
aistiesteettömyyden merkitys. Aiheeseen voi tutustua lisää esimerkiksi Autismiliiton 
verkkosivuilla osoitteessa https://autismiliitto.fi/materiaalia/esteettomyys/ Porin 
erityiskouluilla on paljon osaamista tähän teemaan liittyen, ja konsultoivan työotteen 
kehittämisellä sitä voidaan entistä paremmin hyödyntää kaikissa Porin kouluissa.

Edellä esitetyn valossa voidaan todeta, että opetusyksikössä tunnistetaan nepsy-
piirteisten oppilaiden tarpeet ja toimintaa kehitetään tehtävän mukaisesti niin, että 
nepsy-piirteisillä oppilailla on mahdollisuus yksilölliseen tukeen ja hyvään 
oppimisympäristöön. Samalla kehittämistoiminta tuottaa vahvempaa vanhemmuuden 
tukea. Opetusyksikkö on kartoittanut erityisopettajiensa osalta nepsy-osaamista. 
Osaamisen ilmoittaminen on perustunut opettajien vapaaehtoisuuteen. Turun 
kaupungin kouluissa työskentelee hankerahoituksella koulunepsyopettajia, ja 
tavoitteena on nepsy-ystävällinen koulu. Turun mallin tarkasteleminen osoittaa, että 
Porissa on tehty hankerahoituksella ja muutoinkin samantapaisia asioita hieman eri 
nimin. Perusratkaisut nepsy-asian edistämiseksi ovat kuitenkin samoja.

Opetusyksikkö vastaa valtuustoaloitteeseen niin, että oppimisen tuen ohjausryhmä 
ottaa oppimisen tuen suunnitelman päivittämisen yhteydessä nepsy-asiat 
tarkasteluun. Huomioitavaksi tulee mm. laadukas perustyö (osaamisen 
vahvistaminen, asenteiden kehittäminen ja resursointi) ja ennen muuta opetuksen 
laadukas yleinen tuki.

Lienee tarpeen selvittää myös muiden kuin erityisopettajien nepsy-osaaminen, kuten 
suoritetut nepsyvalmentajaopinnot. Ryhmän johdolla kartoitetaan opetusyksikön 
nepsy-osaajat ja kehitetään heidän työmahdollisuuksiaan. Ennen kaikkea panostetaan 
opetusyksikön yhteisiin konsultoiviin erityisopettajiin (tämä on tavoitteena myös 
vuoden 2023 talousarvioasiakirjassa) sekä koulujen erityisopettajien konsultoivan 
työotteen kehittämiseen perusyksiköissään. Keskeistä on myös hyvän yhteistyön 
rakentaminen hyvinvointialueen kanssa. Yhteistyötä tehdään ja kehitetään 
alkuvuoden 2023 aikana, kun opiskeluhuollon opetussuunnitelmat päivitetään 
koulutuksenjärjestäjätasolla. Osana tätä työtä laaditaan yhteistyössä 
hyvinvointialueen kanssa koulutuksenjärjestäjän opiskeluhuoltosuunnitelma. 
Toisaalta hyvinvointialue laatii yhteistyössä koulutuksenjärjestäjien kanssa oman 
opiskeluhuoltosuunnitelmansa. Tässä prosessissa kouluarjen tarpeiden kuvaaminen 
on keskeistä, jotta hyvinvointialueella voidaan suunnitella ja toteuttaa 
tarkoituksenmukaiset palvelut lähelle opiskelijoiden arkea. Voidaan todeta, että 
opetuksen piirissä on niin paljon nepsy-piirteisiä oppilaita, että tehtävää ei ole 
tarkoituksenmukaista vastuuttaa muulla tavoin kuin luomalla yhtenäistä ja 
yhdenvertaista toimintatapaa järjestää opetusta. On lisäksi varmistettava, että kunkin 
koulun arjessa työskentelee nepsy-asioihin perehtyneitä ammattihenkilöitä. Näin 
koulu ja oppimisarki osaltaan vahvistaa nepsy-piirteisen lapsen ja nuoren 
kuntoutumista. On perusteltua tavoitella tilannetta, että nepsy-osaaja voi työskennellä 
tukea tarvitsevan oppilaan koulupäivän aikana ja oppimistilanteissa. 

Porin varhaiskasvatuksessa on 5 konsultoivaa ja 5 laaja-alaista erityisopettajaa, joiden 
tehtävänä on ohjata Porin tukea tarvitsevat lapset ja perheet oikeanlaisen tuen ja 
palveluiden äärelle. Suurin osa näistä lapsista on nepsypiirteisiä lapsia ja perheitä. Osa 
näistä lapsista on erityisopettajien ohjaamina päässyt jo varhaiskasvatuksen ja 
esiopetuksen aikana perussairaanhoidon kautta erityissairaanhoidon tutkimuksiin ja 
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saanut jonkun ns. Nepsy-diagnoosin kehityksellinen kielihäiriö, autisminkirjo, ADD, 
ADHD tai Tourette. Näillä lapsilla kehityksen ja oppimisen haasteet ovat hyvin laaja-
alaisia ja he ovat diagnosoinnin myötä päässeet jonkinlaisen kuntoutuksen eli usein 
puhe- tai toimintaterapian ja perheiden sopeutumisvalmennusten piiriin.  Suurempi 
osa varhaiskasvatuksen erityisopettajien asiakkaista on kuitenkin lapsia, joilla on 
selkeitä nepsypiirteitä, mutta sen lisäksi monia vahvuuksia ja jopa erityistaitoja ja siksi 
he eivät perusturvan niukkojen resurssien vuoksi ole aina päässeet erityisopettajien ja 
neuvolan hyvästä yhteistyöstä ja ohjauksesta huolimatta perusturvan kuntoutuksen 
esim. puhe- tai toimintaterapian piiriin. Tällöin usein vanhempien ymmärrys lastensa 
haasteille ja tarpeille ei pääse kehittymään. Jos lapsi ei tule arjessaan huomioiduksi ja 
ymmärretyksi nepsy-tarpeineen, johtaa tämä helposti tunne-, vuorovaikutus- ja 
käytöshaasteisiin.  Tämä puolestaan voi johtaa melko pienistä neurologisista 
haasteista huolimatta suuriin psykiatrisiin haasteisiin. Tämän vuoksi on huoli näiden 
kapea-alaisempia nepsypiirteitä omaavien lasten saaman varhaisen tuen ja 
kuntoutuksen saamisesta ja sen kehittämistarpeesta. He stressaantuvat, kun iän 
myötä itsesäätelyn, omantoiminnan ohjauksen vaatimukset ja   sosiaalisten 
tilanteiden ja aistikuormituksen määrä kasvavat hälyisissä oppimisympäristöissä tai 
isoissa ryhmissä.

Varhaiskasvatuksessa on tällä hetkellä 10 kokoaikaista erityisopetusta antavaa 
pienryhmää (integroitua erityisryhmää). Suurin osa näissä ryhmissä on myös nepsy-
piirteisiä lapsia, joiden tuen tarpeet ovat laaja-alaisia ja jotka tarvitsevat jatkossa 
erityisluokan tukea.

Uuden varhaiskasvatuslain mukaan lapsella on oikeus tarvitsemaansa tukeen, joten 
varhaiskasvatuksessa nepsypiirteisten lasten tarpeisiin vastaamiseksi on jouduttu 
palkkaamaan paljon lisää lastenhoitaja-avustajia, koska nämä lapset ylikuormittuvat ja 
tarvitsevat aikuisen tiiviimpää ohjausta, tilanteiden pilkkomista ja kuvittamista etenkin 
siirtymätilanteissa ja pedagogiseen toimintaan osallistuakseen.

Porin varhaiskasvatuksessa on tehty tuen kehittämissuunnitelma 2021. Sen yhtenä 
tavoitteena on varhainen puuttuminen ja haasteiden kasaantumisen 
ennaltaehkäiseminen sekä nepsypiirteiden vuoksi oireilevien että muitakin 
erityistarpeita omaavien lasten kanssa. Tavoitteena on vahvistaa varhaiskasvatuksen 
laatua ja yleistä tukea, sillä kaikki nepsypiirteitä omaavat lapset hyötyvät laadukkaan 
yleisen tuen elementeistä esim. kuvitettu selkeä päiväjärjestys, arjen struktuuri, 
esteetön- ja aistiystävällinen oppimisympäristö, lasten sensitiivinen kohtaaminen, 
tunne- ja vuorovaikutustaitojen tukeminen, lasten vahvuuksia, mielenkiinnonkohteita 
ja tarpeita  vastaava monipuolinen pedagoginen  ja fyysisen aktiivisuuden tarpeet 
huomioiva toiminta sekä leikin ohjaus. Tavoitteena on uuden varhaiskasvatuslain ja 
valtakunnallisten varhaiskasvatuksen perusteiden mukaisesti kehittää inklusiivista 
varhaiskasvatusta ja lisätä palveluverkon tasapuolisuutta ja yhdenvertaisuutta. Tämän 
vuoksi Porin varhaiskasvatuksessa on otettu visioksi lisätä laaja-alaisten osa-aikaista 
erityisopetusta antavien erityisopettajien määrää, jotta tuki toteutuisi paremmin 
lähipäiväkodissa ja oman koulupiirin esiopetuksessa mahdollisimman varhaisella ja 
oikea-aikaisella tuella.  Uuden varhaiskasvatuslain (2022), varhaiskasvatuksen 
perusteiden (2022) ja Porin kehittämissuunnitelman toimeenpanoksi, rakenteiden ja 
käytänteiden kehittämiseksi on Porissa saatu OPH:n rahoittama Parasta tukea lapselle 
hanke 1.8.2022 alkaen.
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Porin varhaiskasvatusyksikössä on kartoitettu vuonna 2022 henkilöstön nepsy-
osaamista ja osaamista on monella näiden lasten parissa vuosia työskenneellä 
varhaiskasvatuksen opettajalla, lasten hoitajalla ja avustajalla. Lisäksi tiedossa on kaksi 
erityisopettajaa, joilla on nepsy-valmentajan pätevyys. Toinen heistä kuuluu myös 
Perusturvan nepsy-hankkeen ohjausryhmään. Yhteistyössä varhaiskasvatuksen nepsy-
valmentajat ovat järjestäneet nepsy-tietoutta lisäävää koulutusta sekä 
varhaiskasvatuksen henkilöstölle että vanhemmille. Henkilöstön koulutuksessa 
päätavoite on ollut opastaa henkilöstöä kohtaamaan avoimesti ja kunnioittavasti 
nepsypiirteitä omaavia lapsia ja heidän vanhempiaan.  Tavoitteena on ollut auttaa 
varhaiskasvatuksen henkilöstä nepsy piirteiden varhaisessa tunnistamisessa, 
vanhemman nepsy-huolen vastaanottamisessa tai puheeksi ottamisessa sekä lasten 
tarvitsemien pedagogisten tukitoimien aloittamisessa välittömästi tarpeen 
ilmaannuttua. Keskeistä on ollut ohjata henkilöstöä rakentavaan, 
vahvuusperustaiseen ja ratkaisukeskeiseen työotteeseen näiden perheiden kanssa. 
Porin varhaiskasvatuksen perheohjaus perheiden tukena-hankkeen perheohjaajat 
tukevat myös nepsypiirteitä omaavia lapsiperheitä arjen haasteissa ja tekee 
yhteistyötä varhaiskasvatuksen nepsy-valmentajien kanssa.

Nepsy-valmentajien ja perheohjaajien koordinoimana vanhemmille järjestettiin 
syyslukukaudella 2022 Nepsy-vanhempainilta. Sen jälkeen järjestettiin samojen 
yhteistyökumppaneiden kanssa halukkaille vanhemmille nespytietoutta, kuntouttavia 
elementtejä ja arjen tukitoimia esittelevä vertaistapaamisilta ja toinen vanhempien 
vertaistukeen keskittyvä keskusteluilta. Näiden kokemusten perusteella vanhemmat jo 
itse usein huomaavat 2-3 vuotiaasta lapsestaan, että hän ei käyttäydy kuin 
ikätoverinsa, koska lapsiarki on keskivertoa haastavampaa nepsypiirteiden kanssa. 
Kokemukset olivat hyviä, ja vastaavia työtapoja halutaankin jatkaa. 

Varhaiskasvatuksessa on ammattitaitoa nepsy-piirteiden tunnistamiseen, mutta suuri 
huoli tulee, siitä että moniammatillinen yhteistyö perheiden tueksi ja etenkin kotiin 
menevä nepsy-tuki on liian vähäistä perheiden tarpeisiin nähden. 
Varhaiskasvatuksessa toteutettu nepsy-valmentamisen kotiin menevä kokeilu toi esiin 
huoltajan omat nepsy-haasteet ja miten ne vaativat hyvin konkreettista ja pienin 
askelin tapahtuvaa ratkaisukeskeistä ja positiiviseen psykologiaan pohjautuvaa 
valmennustyötä, jotta saataisiin aikaan konkreettisia edistysaskeleita. Tarvitaan lisää 
monialaista yhteistyötä ja nepsy-valmennusta, jotta syrjäytyminen voitaisiin pysäyttää. 
Tästä hyvänä esimerkkinä ovat varhaiskasvatuksen ja perhepalveluiden yhteistyössä 
pitämät vertaisryhmät, mutta niitä tarvittaisiin lisää ja niiden rinnalle kotiin menevää 
nepsy-valmennusta. Tarvitaan lisäksi tiivistä nepsy-yhteistyötä lasten ja perheiden 
siirtyessä esiopetuksesta perusopetukseen, sillä toimintakulttuuri päiväkodista 
kouluun siirryttäessä vähentää merkittävästi henkilöstön ja vanhempien kohtaamisia 
ja tällöin näiden perheiden sekä lasten kannattelu arjessa vähenee huomattavasti. 
Yhteistyö erityisen tuen asioissa perusopetuksen konsultoivan erityisopettajan sekä 
kasvun- ja oppimisen tuen koordinaattorin kanssa on todettu hedelmälliseksi. 

Kevään 2023 aikana on tarkoitus pitää vastaavanlainen nepsy-koulutus henkilöstölle 
kuin viime vuonnakin ja järjestää samojen yhteistyökumppaneiden kanssa uusi 
vanhempien nepsy-vertaistapaaminen arjen keinojen merkeissä. Lisäksi 
hyvinvointialueen nepsy-koordinaattorin kanssa ollaan ohjausryhmässä työstämässä 
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ns. nepsy-polkua varhaiskasvatusikäisten lasten perheille ja suunnitelmissa on lisätä 
tästä ja nepsy-nappi sivustoista tietoa vanhempien saataville päiväkotien 
ilmoitustauluille.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa edellä esitetyn lausunnon valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 13.02.2023, § 79

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Tiina Puska 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 10.10.2022 § 165 Nepsy-osaamisen 
lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.10.2022 § 616 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan ja perusturvalautakunnanlausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 16 ja 
perusturvalautakunnan lausunto 15.12.2022 § 177) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vt. rahoitusjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 27.02.2023, § 31

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Tiina Puska 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 10.10.2022 § 165 Nepsy-osaamisen 
lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.10.2022 § 616 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan ja perusturvalautakunnanlausunnot.
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Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 13.2.2023 § 79.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 31.1.2023 § 16 ja 
perusturvalautakunnan lausunto 15.12.2022 § 177) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Tiina Puska jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: ”
Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä esittää, että Porin kaupunki profiloituu 
nepsytyön edistäjänä osana kunnan ja hyvinvointialueen yhdyspintatyönä. Pidämme 
tärkeänä, että sivistystoimi ja koulu nähdään paikkana, jossa nepsyvalmentajaksi 
kouluttautuneet ihmiset voivat auttaa nepsypiirteisiä lapsia niin, että heille osoitetaan 
erillistä työaikaa nepsyvalmennuksen toteuttamiseen. Ehdotamme, että valtuustolle 
järjestetään kevään 2023 aikana erityisen tuen seminaari, jossa aiheeseen 
syvennytään tarkemmin ja nepsyvalmennuksen mahdollistava budjetti otetaan 
huomioon tulevissa talousarvioissa.”

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston 
päätösten täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Tiina Puskan 
jättämän seuraavan toivomusponnen: ”Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä 
esittää, että Porin kaupunki profiloituu nepsytyön edistäjänä osana kunnan ja 
hyvinvointialueen yhdyspintatyönä. Pidämme tärkeänä, että sivistystoimi ja koulu 
nähdään paikkana, jossa nepsyvalmentajaksi kouluttautuneet ihmiset voivat auttaa 
nepsypiirteisiä lapsia niin, että heille osoitetaan erillistä työaikaa nepsyvalmennuksen 
toteuttamiseen. Ehdotamme, että valtuustolle järjestetään kevään 2023 aikana 
erityisen tuen seminaari, jossa aiheeseen syvennytään tarkemmin ja 
nepsyvalmennuksen mahdollistava budjetti otetaan huomioon tulevissa 
talousarvioissa.”
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§ 32
Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon, valtuustoaloite, 
valtuutettu Hanna Raitakari

PRIDno-2023-738

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Yhteiskunta- ja hyvinvointipainotteinen erikoistumislinja Porin lukioon

Porissa lukion erikoistumislinjat ovat lähinnä painottuneet 
matemaattisluonnontieteellisiin ja liikunnallisiin koulutusohjelmiin. Kuitenkin 
yhteiskunnallisten ja hyvinvointiin liittyvien koulutusteemojen nostaminen olisi 
ensiarvoisen tärkeää, koska kaupungin uudessa strategiassakin hyvinvoinnin 
edistäminen on nostettu sen ansaitsemalle jalustalle. Myös sote-puolella syntynyt 
työvoimavaje laittaa meidät tekemään uudenlaisia ratkaisuja koulutuskentälläkin, jotta 
mm. ikääntyvä väkemme saa ansaitsemaansa laadukasta hoitoa.

Keskustan valtuustoryhmä, ensimmäisenä allekirjoittajana Raija Koskiranta, teki hyvän 
aloitteen syksyllä 2022 liittyen lukioon perustettavasta tekniikan erityislinjasta. Tämä 
valtuustoaloite innosti allekirjoittaneen tekemään aloitteen liittyen seuraavaan:

’Kaupunginvaltuuston suomin oikeuksin esitän, että kaupungissamme ryhdytään 
toimenpiteisiin ja selvitetään mahdollisuutta perustaa Porin lukioon erikoistumislinja, 
jossa painotus olisi yhteiskunnallisissa ja hyvinvointiin tähtäävissä teemoissa. Tämä 
lujittaisi yhteistyötä alueen korkeakoulujen, SAMKin ja Yliopistokeskuksen kanssa, ja 
orientoisi alueella opiskelevia lukiolaisia kouluttautumaan yhteiskunnan ja 
hyvinvoinnin sektorin vahvoiksi ammattilaisiksi’.

Porissa 24.2.2023

 

Hanna Raitakari

kaupunginvaltuutettu (Kok.)

Pori ”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 33
Rakentaminen sujuvammaksi kaupungin kaava-alueen ulkopuolella, valtuustoaloite, 
valtuutettu Viliina Välimäki

PRIDno-2023-764

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Rakentaminen sujuvammaksi kaupungin kaava-alueen ulkopuolella

Kokemusten ja saadun palautteen mukaan Porissa rakentamiseen vaadittavissa 
luvissa kestää pitkään ja prosessi on monimutkainen verrattuna lukuisiin muihin 
kuntiin. Kun rakentaa kaava-alueen ulkopuolelle, on rakennusluvan saaminen vieläkin 
hitaampi, monivaiheisempi, mutkikkaampi ja kalliimpi prosessi. 
Valtuustosopimuksessa 2021-2025 on sitouduttu lisäämään joustavuutta 
kaavoitukseen ja lupakäsittelyyn sekä kehittämään palvelualueita. Samaan 
sitoudutaan Pori 2030 strategiassa.

Kyläkaava on tuonut helpotusta monissa kunnissa kaupungin reuna-alueiden 
lupaprosesseihin, koska kyläkaavassa osoitetuille rakennuspaikoille on voinut 
rakentaa ilman suunnittelutarveratkaisua. Vastaavalle olisi Porissakin tarvetta, 
esimerkiksi Ahlaisten suunnalla.

Esitän, että selvitystyö lupaprosessien sujuvoittamisesta ja nopeuttamisesta nykyisen 
kaava-alueen ulkopuolella aloitetaan pikimmiten sekä valmistelu kyläkaavan 
saamiseksi Poriin aloitetaan.

26.2.2023 Porissa”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 34
Selvitys Porin kaupungissa olevien, asukkaiden hyvinvointiin liittyvien, yhdistysten 
toimintaedellytysten säilyttämisestä, valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka Tommila

PRIDno-2023-765

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka 
Tommila jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"Aloite Porin kaupunginvaltuustolle 27.2.2023:

Selvitys Porin kaupungissa olevien, asukkaiden hyvinvointiin liittyvien, yhdistysten 
toimintaedellytysten säilyttämisestä.

Satakunnan hyvinvointialue karsii todennäköisesti pois kaikki ei-lakisääteiset ja 
ennaltaehkäisevät toiminnot. Tämä tarkoittaa sitä, että asukkaiden hyvinvointia 
tukevien yhdistysten toimintaedellytykset vaarantuvat, kun ne eivät saa avustuksia 
toimintansa tukemiseksi.

Kysymys on esimerkiksi liikuntaa, sosiaalista kanssakäymistä ja erilaista harrastus- ja 
tukitoimintaa järjestävistä yhdistyksistä. Niiden toiminnat ovat monelle esimerkiksi 
yksinäiselle ihmiselle ainoa sosiaalisen kanssakäymisen mahdollistava 
toiminta.  Monet niistä ovat myös esimerkiksi liikuntaa ja erilaisia kuntoutus- ja 
harrastusmahdollisuuksia edullisesti tarjoavia tahoja. Selvityksen tulisi kattaa kaikki 
yhdistykset, jotka ovat saaneet tukea kaupungilta toimintansa järjestämiseksi. 

Valtuustolle tuodaan selvitys kaikista vuonna 2022 ja 2023 yhdistyksille myönnetyistä 
avustuksista. Selvityksessä tuodaan esille hyvinvointialueelle siirtyneet avustukset ja 
toiminnot.

Siirtyvien toimintojen osalta on selvitettävä myös niiden jatko hyvinvointialueella. 
Mikäli on riskinä, että kaupunkilaisille tärkeät toiminnat uhkaavat jäädä ilman 
rahoitusta, on selvitettävä kaupungin mahdollisuutta jatkaa toiminnan tukemista 
myös jatkossa, jotta vältetään kuntalaisille tärkeiden ennaltaehkäisevien palveluiden 
loppuminen.

Porissa 27.2.2023

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä

Milka Tommila

Raisa Ranta

Mika Aho

Jani-Petteri Pajukoski

Jari Hakala

Antero Kivelä

Jaakko Jäntti"

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 35
Sydänturvallisuuden parantaminen Porissa, valtuustoaloite, valtuutettu Tuomas Koivisto

PRIDno-2023-766

Valtuutettu Tuomas Koivisto jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTOALOITE: Sydänturvallisuuden parantaminen Porissa

Sydänliiton ylläpitämässä Sydänturvallinen Suomi -verkkopalvelussa voi seurata 
kaikkien Suomen hyvinvointialueiden ja kuntien sydänturvallisuuden tasoa. 
Sydänturvallisuuden tasoa mitataan palvelussa neljän eri mittarin avulla:

1) sydäniskurien määrä tuhatta asukasta kohti

2) sydäniskurien sijoittelu riskialueluokittain

3) sydäniskurien sijoittelu suhteessa niihin asuinalueisiin, joilla asuu runsaasti 65 
vuotta täyttäneitä

4) sepelvaltimotauti-indeksi

Näiden neljän mittarin summana muodostuu sydänturvallisuuden kokonaistaso, 
jonka maksimiarvoksi on määritelty 100. Porin sydänturvallisuuden tasoksi on 
määritelty 37 / 100, millä sijoitutaan Suomen kuntien joukossa sijalle 208 ja 
Satakunnassa sijalle 14.

Vaikka sydänturvallisuus on Porissa jo hieman parantunut verrattuna viime vuoteen, 
emme yllä minkään neljän mittarin kohdalla kolmiportaisella hyvä / parannettavaa / 
heikko -asteikolla hyvälle tasolle. Erityisenä ongelmanamme on sydäniskurien määrä 
niillä alueilla, joihin ensihoidon saapuminen kestää kauemmin.

Valtuuston työjärjestyksen suomin oikeuksin esitän, että Porin kaupunki ryhtyy 
suunnitelmallisesti lisäämään sydäniskureiden määrää kaupungin hallinnoimissa 
kiinteistöissä sekä selvittää muita mahdollisia toimia sydänturvallisuuden 
parantamiseksi,.

Tuomas Koivisto (sd.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 36
Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa, valtuustoaloite, valtuutettu 
Heidi Sakari

PRIDno-2023-767

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 27.2.2023 

Ksylitoli-pastillin jakamista jatkettava Porin päiväkodeissa 

Lasten suun terveydenhuoltoa voidaan tukea varhaiskasvatuksessa jaettavan Ksylitoli-
pastillin avulla. Ksylitoli-tuotteiden käyttö päiväkodissa ehkäisee lasten suun 
terveyseroja ja auttaa lasta omaksumaan suun terveyttä edistäviä tekijöitä.   

Kuntien tehtävänä hyvinvointialueille siirtymisen jälkeen on edelleen terveyden ja 
hyvinvoinnin edistäminen. Ksylitoli-pastillin merkitys lasten suunterveydelle on 
ennaltaehkäistä kariesbakteerin lisääntymistä ja hampaiden reikiintymistä ja 
edistää suunterveyttä. 

Heidi Sakari 

Perussuomalaiset"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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Kunnallisvalitus
§22, §23, §25, §26

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 623 4470
Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Kunnallisvalitus
§24

Kunnallisvalitusohje
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Turun hallinto-oikeudelta.

Valitusoikeus

Tähän päätökseen saa hakea muutosta

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen)
kunnan jäsen
viranomainen toimialaansa kuuluvissa asioissa
maakunnan liitto ja kunta, joiden alueella kaavassa osoitetulla maankäytöllä on 
vaikutuksia
rekisteröity paikallinen tai alueellinen yhteisö toimialaansa kuuluvissa asioissa 
toimialueellaan.

Valitusaika

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Kunnan jäsenen, asianosaisen ja muun valittamaan oikeutetun katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä 
yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen

Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku

Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4

Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi

Faksinumero:            029 56 42414

Puhelinnumero:         029 56 42400
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Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Valituksessa on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori

Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13

Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi

Faksinumero:           (02) 634 9417

Puhelinnumero:        (02) 623 4470

Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
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maanantai               10 - 16

tiistai-torstai              8 - 16

perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä.
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Muutoksenhakukielto
§20, §21, §27, §28, §29, §30, §31, §32, §33, §34, §35, §36

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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